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Protokół Nr XLII / 2017 

 

z XLII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego, która odbyła się 

dnia 19 października 2017 r. w auli Ośrodka Szkolenia 

Państwowej Straży Pożarnej w Nisku, ul. Nowa 42 

 
            Na ogólną liczbę 19 radnych w Sesji uczestniczyło 17 (lista obecności 

wraz z usprawiedliwieniami stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli zaproszeni goście (listy obecności stanowią 

załącznik Nr 2 do protokołu). 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. 

2. Przyjęcie protokołów z XXXIX oraz nadzwyczajnych XL i XLI Sesji Rady 

Powiatu Niżańskiego. 

3. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu o pracach Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Zapoznanie się z informacją Zarządu Powiatu Niżańskiego o sposobie realizacji 

wystąpień pokontrolnych Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Niżańskiego 

za okres I półrocza 2017 r. 

5. Zapoznanie się z informacjami dotyczącymi analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych za 2016 r. oraz oświadczenia majątkowego radnego obejmującego 

mandat z dniem 30 maja 2017 r. 

6. Zapoznanie się z analizą Komendanta Powiatowego Policji w Nisku 

o stanie bezpieczeństwa i porządku w ruchu drogowym na terenie Powiatu 

Niżańskiego w I półroczu 2017 r. 

7. Rozpatrzenie informacji Zarządu Powiatu Niżańskiego w sprawie przedłożenia 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Niżańskiego, informacji 

o przebiegu wykonania planów finansowych jednostek zaliczanych do 

podsektora samorządowego oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej za I półrocze 2017 r. 

8. Zapoznanie się z informacją Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku 

o realizacji zadań wynikających z ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach 

rynku pracy za I półrocze 2017 r. 

9. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie przyjęcia „Programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego 

rynku pracy w powiecie niżańskim na lata 2017-2023”. 

10. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

dla Powiatu Niżańskiego na lata 2017-2023. 

11. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny. 

12. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację 
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projektu Staże zagraniczne dla uczniów i absolwentów szkół zawodowych oraz 

mobilność kadry kształcenia zawodowego pt. Europejskie praktyki 

EUROSUKCES. 

13. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Tucholskiego. 

14. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Niżańskiego. 

15. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2030. 

16. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zabezpieczenia środków finansowych dla Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku na rok 2018. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej Sesji. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20.  Zamknięcie obrad Sesji.  

 

Ad. 1 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki o godz. 12 
00

 

dokonał otwarcia obrad XLII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. Na podstawie listy 

obecności stwierdził, że w obradach Sesji uczestniczy 14 radnych, wobec czego 

obrady są prawomocne. Przywitał przybyłych radnych, zaproszonych gości, 

kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, służb, inspekcji i straży, 

naczelników wydziałów, pracowników Starostwa Powiatowego w Nisku oraz media 

(wg list obecności). Przywitał gospodarza obiektu, dziękując za udostępnienie sali pod 

dzisiejsze obrady. Radni otrzymali stosowne zawiadomienie o Sesji zawierające porządek 

obrad (stanowi załącznik Nr 3 do protokołu) wraz z materiałami na Sesję. Czy są uwagi 

do porządku obrad?  

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad, w związku z czym został przyjęty. 

 

Ad. 2 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – protokoły 

wyłożone były do wglądu w Biurze Rady – czy radni mają uwagi do protokołów 

z XXXIX oraz nadzwyczajnych XL i XLI Sesji Rady Powiatu Niżańskiego? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołów z XXXIX oraz nadzwyczajnych XL i XLI Sesji 

Rady Powiatu Niżańskiego, w związku z czym Przewodniczący Rady Powiatu 

Niżańskiego stwierdził, że protokoły zostały przyjęte. 
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O godz. 12 
08

 na obrady Sesji przybył radny Andrzej Tofilski. W Sesji uczestniczy 

15 radnych. 

 

O godz. 12 
09

 na obrady Sesji przybył radny Jan Kowal. W Sesji uczestniczy 

16 radnych. 

 

Ad. 3 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – przedstawił sprawozdanie Przewodniczącego 

Zarządu o pracach Zarządu w okresie międzysesyjnym (stanowi załącznik Nr 4 do 

protokołu). Ponadto poinformował o złożonych w tym okresie wnioskach. 

Dnia 15 września 2017 r. Do Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury 

Drogowej na lata 2016 – 2019 złożone zostały dwa wnioski:  

1. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1049R do DK 19 – Szyperki – Jarocin                       

w km 2+055 – 3+045 w m. Huta Deręgowska”; Planowany koszt inwestycji                   

to kwota 687.094,85 zł, z czego 343.547 zł to wnioskowane dofinansowanie; 

2. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1048R Zdziary – Banachy w km 5+959 do 

12+170 w m. Wólka Tanewska, Dąbrówka i Kurzyna Mała wraz z przebudową 

drogi powiatowej Nr 1039R Jarocin – Ulanów w km 7+426 do 8+357 

w m. Dąbrówka”; Planowany koszt inwestycji to 5.547.848,55 zł, z czego 

2.773.924 zł to dofinansowanie. 

Na razie nie mamy informacji odnośnie tych wniosków. Pod koniec października 

ma zostać przekazana informacja odnośnie oceny formalnej. 

Ponadto, powiat 13 września 2017 r. złożył wniosek do Kuratorium Oświaty 

w Rzeszowie o udzielenie wsparcia finansowego na zakup pomocy dydaktycznych 

w ramach Rządowego Programu „Aktywna tablica”. Na zakup tablicy multimedialnej 

otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 14.000 zł. Kwota 3.500 zł to nasz wkład 

własny. Tablica zostanie zakupiona i przekazana do Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Rudniku nad Sanem, dlatego że wnioskodawcami mogły być 

tylko i wyłącznie te podmioty, które prowadzą szkoły podstawowe.  

Dnia 2 października 2017 r. Powiat Niżański złożył wniosek pn. „Odnawialne źródła 

energii w kształceniu przyszłych techników” do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie. Wniosek realizujemy i złożyliśmy na 

rzecz Regionalnego Centrum Edukacji Zawodowej w Nisku. Wnioskowaliśmy 

o udzielenie dofinansowania w formie dotacji, na łączną wartość 62.334 zł, w tym 

środki z dotacji to 49.875,20 zł, środki własne: 12.468,80 zł. Celem projektu jest 

podniesienie kompetencji zawodowych, dotyczących odnawialnych źródeł energii, 

przez uczniów Regionalnego Centrum Edukacji Zawodowej w Nisku. Otrzymaliśmy 

to dofinansowanie. Pojawiła się niedawno lista rankingowa i jednym z kilku 

podmiotów na terenie całego województwa podkarpackiego, które takie 

dofinansowanie otrzymały, jest Powiat Niżański. 

Złożony został także wniosek do Wojewody Podkarpackiego o dotację na zadanie 

własne polegające na prowadzeniu szkoły z przeznaczeniem na wyposażenie gabinetu 

profilaktyki zdrowotnej, na łączną kwotę 21.862 zł. Takie było zapotrzebowanie 

przedstawione przez poszczególne szkoły. Nie ma potrzeby wnoszenia wkładu 

własnego. Nie ma jeszcze informacji, jak wygląda sytuacja odnośnie rozstrzygnięć. 
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W tym okresie zostały również ogłoszone następujące przetargi: 
1. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1088R Nowy Nart – Stary Nart w miejscowości 

Stary Nart - umowa zawarta w dniu 30 sierpnia 2017 r. na kwotę brutto 

383.079,99 zł, termin realizacji zamówienia do dnia 15 listopada 2017 r.; 

2. Przebudowa boiska wielofunkcyjnego i budowa bieżni prostej trzytorowej do 

biegów na 60 m przy Regionalnym Centrum Edukacji Zawodowej w Nisku - umowa 

zawarta w dniu 21 września 2017 r. na kwotę brutto 880.837,85 zł, 

w tym etap I: 358 632,54 zł brutto, etap II: 522 205,31 zł brutto; Termin realizacji 

zamówienia: etap I do dnia 31 października 2017 r., etap II do dnia 

8 czerwca 2018 r; 

3. Budowa windy osobowej wewnętrznej i podjazdów dla osób niepełnosprawnych                       

w budynku użyteczności publicznej w Ulanowie przeznaczonego na potrzeby 

edukacyjne uczniów Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Rudniku 

nad Sanem - umowa zawarta w dniu 26 września 2017 r. na kwotę brutto 

385.974 zł, termin realizacji zamówienia: 8 grudnia 2017 r; 

4. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1076R Bieliny – Rudnik w km 3+472 – 3+717                                              

w miejscowości Rudnik nad Sanem - umowa zawarta w dniu 26 września 2017 r. 

na kwotę brutto 121.774,76 zł, termin realizacji zamówienia do dnia 

3 listopada 2017 r; 

5.  Przebudowa drogi powiatowej (budowa chodnika) Nr 1083R Groble – Krzywdy                                            

w miejscowości Krzywdy od km 1+506,9 do km 1+620,9 – ogłosiliśmy kontynuację 

budowy chodnika. Odbyło się postępowanie przetargowe. Po pierwszym 

postępowaniu przetargowym mieliśmy na to przeznaczone 200.000 zł. Wartość 

najkorzystniejszej oferty przedstawionej w pierwszym przetargu wynosiła 

ok. 150.000 zł. Finansowanie: 50% gmina, 50% powiat. Z uwagi na fakt, że zostało 

blisko 50.000 zł, postanowiliśmy wspólnie z Wójtem, że te pieniądze przeznaczamy 

na kontynuację realizacji zadania. Zostało ogłoszone postępowanie, wyłoniliśmy 

wykonawcę i jesteśmy w trakcie podpisywania umowy na kontynuację ok. 114 mb 

chodnika w ciągu drogi Groble-Krzywdy; 

6. Ubezpieczenie majątku i innych interesów Powiatu Niżańskiego wraz z jednostkami 

organizacyjnymi - jesteśmy w trakcie badania i oceny ofert. 

Przedstawię także informację, o której sądzę, że Państwo wiedzą, ale o dobrych 

informacjach trzeba mówić. We wrześniu dotarła do nas bardzo dobra informacja, 

dotycząca pozyskania dofinansowania na doposażenie w sprzęt i aparaturę medyczną 

dla szpitala niżańskiego. Na stronie internetowej Urzędu Marszałkowskiego dnia 

13 września 2017 r. ukazała się lista rankingowa, mająca charakter listy podstawowej 

projektów wybranych przez Zarząd Województwa Podkarpackiego do dofinansowania. 

Zadanie jest realizowane w ramach VI Osi Wspólność Społeczna i Przestrzenna, 

Działanie 6.2 Infrastruktura Zdrowia i Pomocy Społecznej, Podziałanie Infrastruktura 

Ochrony Zdrowia w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. 

Wniosek złożony przez nasz szpital powiatowy znalazł się na drugim miejscu listy 

rankingowej. Został bardzo wysoko oceniony, co cieszy, ponieważ udało się pozyskać 

rekordowe dofinansowanie na doposażenie w sprzęt i aparaturę medyczną. Wartość 

całego projektu to kwota 6.569.360,71 zł. Wartość dofinansowania to 5.356.712,83 zł. 

Celem projektu jest poprawa bezpieczeństwa udzielanych świadczeń zdrowotnych 

i ich jakości oraz poprawa dostępności mieszkańców Powiatu Niżańskiego 
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do diagnostyki i nowoczesnych procedur medycznych. Cieszymy się bardzo, że udało 

się to dofinansowanie otrzymać. Były różne głosy, komentarze, niektórzy wątpili, 

mieli inne zdania na temat sytuacji dotyczącej składanego wniosku. Sądzę, że wszyscy 

jesteśmy bardzo zadowoleni, bo sprzęt, aparatura medyczna, która zostanie w ramach 

tego wniosku zakupiona, trafi do szpitala – miejsca, z którego korzystają nasi 

mieszkańcy i ważne jest, aby wyposażenie szpitala było jak najlepsze. Mamy wszyscy 

świadomość, że sprzęt medyczny, który występuje na rynku, zapewnia poprawę 

jakości świadczonych usług medycznych i warto dążyć, aby również najlepszy 

i najnowocześniejszy w chwili obecnej sprzęt, znalazł się w naszym szpitalu.  

 

O godz. 12 
24

 na obrady Sesji przybył radny Sławomir Czwal. W Sesji uczestniczy 

17 radnych. 

 

Radny Gabriel Waliłko – Starosta obszernie, wyczerpująco przedstawił informację 

za okres trzymiesięcznej pracy Zarządu. Zapytam o kilka kwestii. Pierwsza sprawa to 

Regionalne Centrum Edukacji Zawodowej w Nisku. Wielu mieszkańców, 

pracowników szkoły skarży się, że z powodu prowadzonych inwestycji wokół szkoły, 

nie ma gdzie zaparkować, płacą mandaty. Co jest powodem, że został przedłużony 

termin wykonania tego zadania z 16 października 2017 r. na 31 października 2017 r.? 

Jest piękna pogoda itd. Czy to będzie ostatni termin? Proszę podać, kto jest 

wykonawcą zadania oraz inspektorem nadzoru. Jest to bardzo potrzebna inwestycja. 

Trudno się pogodzić, że Powiat Niżański podjął decyzję o rezygnacji z ubiegania się 

o środki na rozbudowę SOR wraz z lądowiskiem. Mamy informację, że Szpital 

Powiatowy w Leżajsku będzie miał SOR i lądowisko. Szpital niżański znalazł się 

w sieci szpitali, więc tym bardziej to by się przydało. Ponadto, czy na terenie 

RCEZ w Nisku trwają prace związane z wymianą centralnego ogrzewania w tym 

obiekcie, teraz, w trakcie roku szkolnego? Natomiast to, co Starosta powiedział, że 

szpital złożył wniosek, otrzymał dofinansowanie – chwała temu, ale musimy mieć 

świadomość, że wszystkie szpitale powiatowe na terenie województwa 

podkarpackiego otrzymały środki - w zależności od wniosku, jaki napisały - i to dużo 

większe. Sądzę, że te pieniądze się przydadzą. Są też szpitale, które oprócz tej kwoty, 

tego wniosku, starają się o dodatkowe środki. Ze strony Zarządu nie widzę takich 

starań. Bynajmniej Starosta nie powiedział, że jeszcze oprócz tego wniosku Zarząd 

poczynił starania i otrzymał jakąś dotację na rzecz szpitala. Ponieważ nie będzie 

tematu dróg, jedna kwestia, wiele się na drogach dzieje, jest okres nowej perspektywy 

i środki pozyskane przez powiat – zwracam uwagę na to, aby podlegle Staroście 

służby w Zarządzie Dróg Powiatowych w Nisku podjęły działania w zakresie 

utrzymania pasa drogowego. Od kilku dni, przy drodze wojewódzkiej 

858 od Sierakowa do Harasiuk jest wyrwa – wjechał TIR w pobocze. Dobrze, że się 

nie utopił. Grozi to niebezpieczeństwem, że może ktoś o to zaczepić i warto byłoby, 

aby odpowiedzialni za objazd i sprawdzenie to usunęli. 

Radny Sławomir Czwal – gratuluję szpitalowi, który taki wniosek złożył. Osoby, 

które nie cieszą się z tego dofinansowania, muszą szpitalowi źle życzyć. 

Mam nadzieję, że Starosta nie mówi o tym dlatego, że są takie osoby w Radzie. 

Wszystkie szpitale dookoła otrzymały dofinansowanie rzędu przynajmniej 

7.000.000 zł, ok. 10.000.000 zł. Co było powodem, że składaliśmy wniosek 
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o dofinansowanie na tak małą kwotę? Co do dróg, rzecz która nas dotknęła 

w ubiegłym roku - problem z rozstrzygnięciem przetargu na zimowe utrzymanie dróg. 

Jak sprawa wygląda w tej chwili? 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jeżeli chodzi o kwestie dotyczące służby 

zdrowia, wniosku o dofinansowanie złożonego przez nasz szpital powiatowy – nie 

mówię, że ktoś z nas się nie cieszy, bo nawet nie śmiałbym tak pomyśleć, że ktoś się 

nie cieszy. Natomiast słyszałem różne komentarze i z tego to wynika. Jeżeli chodzi 

o wniosek złożony przez Szpital Powiatowy w Nisku, jeżeli ktoś przeanalizował 

dokładnie listę rankingową to zobaczył, że najczęstszą pozycją pojawiającą 

się tytułem realizacji zadania, było zadanie dotyczące przebudowy, rozbudowy, czyli 

w większości kwestie budowlane. Złożyliśmy (i jeszcze dwa inne szpitale) wniosek 

tylko i wyłącznie na sprzęt, drobne prace dostosowawcze. Co do zasady, złożony 

został wniosek na sprzęt i aparaturę medyczną. Zmienia to postać rzeczy, ponieważ 

cały proces budowlany i kwestie dotyczący szeroko rozumianej budowlanki, 

są zakresem bardzo kosztownym i w wielu przypadkach powodowały, że projekty 

w innych szpitalach były bardzo duże. Jeżeli chodzi o to, dlaczego akurat taka kwota – 

każdy konkurs kieruje się określonymi kryteriami. Kryteria te podane są do publicznej 

wiadomości, jest regulamin konkursu, szczegółowy opis priorytetów, działań, pewne 

wytyczne, do których trzeba dostosować składany wniosek. Może on zawierać tylko 

i wyłącznie te elementy, zadania bądź zakupy wyposażenia, na które jest zgoda 

podmiotu organizującego konkurs. Wszystko, co było możliwe, aby mieć pewność, że 

spełnia kryteria, wpisuje się w ramy konkursu, zostało tutaj włożone. Nie mówię, że 

Szpital Powiatowy w Nisku nie ma innych potrzeb dotyczących zakupu aparatury, bo 

gdyby pojawiła się możliwość pozyskania środków na poziomie 10.000.000 zł, 

15.000.000 zł i nie byłoby ograniczeń, o tę kwotę szpital wnioskowałby. Natomiast, 

takie były możliwości i to, co zostało zaplanowane w ramach tego wniosku, było 

możliwe do pozyskania. Ograniczeniem był wkład własny. Wkład własny 

najprawdopodobniej, bo będziemy dzisiaj podejmować uchwałę, będzie zabezpieczał 

powiat. Dla szpitala jest to pewna trudność, aby wkład własny do projektu 

zabezpieczyć. Nie było to ograniczeniem, ponieważ liczyliśmy się z tym, że jeżeli 

będzie zakres taki, który umożliwi pozyskanie większego dofinansowania, to sądzę, 

że powiat stanie na wysokości zadania, aby wkład własny do projektu w większej 

kwocie zabezpieczyć. Głównie wynikało to z tego, że nie wszystkie elementy, 

potrzeby, które zostały na etapie diagnozy zweryfikowane, sprawdzone, mogły zostać 

ujęte w tym wniosku. To był główny powód tego, że została złożona aplikacja 

wnioskowa na taką kwotę, jeżeli chodzi o wartość projektu i wartość dofinansowania. 

Co do SOR, sądziłem że nie będziemy już do tego wracać. Muszę to sprostować, 

ponieważ radny powiedział nieprawdę. Leżajsk SOR miał i konkurs, który był 

ogłaszany i w którym uczestniczył Szpital Powiatowy w Leżajsku, dotyczył 

doposażenia istniejących szpitalnych oddziałów ratunkowych. Zmienia to całkowicie 

postać rzeczy. Nie można mówić, naprowadzać odbiorcę czy słuchacza, że jako szpital 

powiatowy mogliśmy w tym uczestniczyć. Nie mogliśmy, ponieważ to było dla 

istniejących SOR, na doposażenie bądź przygotowanie dodatkowej bazy. W tym 

przypadku szpital w Leżajsku poszerzałby swoja bazę SOR o lądowisko i doposażenie 

istniejącego szpitalnego oddziału ratunkowego. Jeżeli chodzi o inne kwestie dotyczące 

służby zdrowia i aktywności, nie zgadzam się z tym, co zostało powiedziane, 
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ponieważ uważam, że aktywność jest na naprawdę wysokim poziomie. Nie zawsze 

mamy możliwość być uprawnionym wnioskodawcą do uczestniczenia w danym 

konkursie, jaki jest ogłaszany. Po drugie, są pewne regulacje, których jako podmiot nie 

możemy spełnić. Tam, gdzie jest to możliwe, aplikujemy. W poprzednim roku 

złożyliśmy wniosek do rezerwy Prezesa Rady Ministrów i otrzymaliśmy 

dofinansowanie na zakup ambulansu sanitarnego. W tym roku złożone zostały wnioski 

do Programu Polska-Białoruś-Ukraina. Konkurs trwa. Czekamy na rozstrzygnięcia. 

Jest tutaj zakup taboru karetek ratunkowych, ambulansów sanitarnych i dodatkowego 

wyposażenia. Zostały złożone wnioski i najprawdopodobniej również będą 

realizowane przez szpital, dotyczące termomodernizacji obiektu przychodni i budynku 

administracyjnego. O drobnych programach typu POLCARD czy Wielka Orkiestra 

Świątecznej Pomocy nie wspomnę, ponieważ na bieżąco ta informacja jest. 

Skoncentrowałem się na dwóch najważniejszych zagadnieniach. Tam, gdzie jest 

możliwość, mamy szansę – nie sztuką jest złożyć wniosek i robić wokół 

tego  PR, a później obudzić się i zobaczyć, że wniosek nie kwalifikuje się z przyczyn 

formalnych czy formalno-technicznych. Sztuką jest zrobić wniosek i złożyć do 

konkursu, gdzie są realne szanse. Nie zawsze to jest możliwe. Odnośnie Regionalnego 

Centrum Edukacji Zawodowej w Nisku, całej sfery dotyczącej termomodernizacji – 

mamy kłopoty z firmą. Firma, która wygrała przetarg i realizuje to zadanie, jest firmą, 

której nie życzyłbym innym potencjalnym zamawiającym. Nie wchodzimy w aspekt 

dotyczący wykonawstwa technicznego, ponieważ jest inspektor i to ocenia – nie czuję 

się osobą kompetentną, aby to ocenić. Patrząc jednak, jak firma organizuje sobie 

pracę, jakie ma problemy z podwykonawcami, widzimy że nie cechuje się 

profesjonalizmem i nie cieszy dobrą opinią potencjalnych zamawiających. 

Są drobne problemy. Leżą one w głównej mierze po stronie wykonawcy. Wykonawca 

ma problemy z podwykonawcą realizującym docieplenie ścian. Wcześniej miał 

problemy z podwykonawcami od centralnego ogrzewania i oświetlenia. Wynikało to 

pewnie z tego, że w postępowaniu przetargowym zaproponowali taką, a nie inną cenę 

i później, widząc co dzieje się na rynku, potencjalni podwykonawcy nie byli 

zainteresowani realizacją takiego zakresu zadań za taką kwotę. Staramy się 

egzekwować wszystko to, co jest zapisane w zakresie realizacji zadania i dokumentacji 

technicznej, zgodnie z założeniami. Jest szansa, że zostanie to wszystko zrealizowane 

w określonym czasie. O dopełnieniu terminu raczej trudno mówić. Firmy tłumaczą się 

tym, że mają problemy z podwykonawcami. Zgłaszają te problemy do Marszałka 

Województwa Podkarpackiego, ponieważ płyną sygnały nie tylko odnośnie 

zwiększenia kwoty, ale także problemu dotrzymania terminów. Problem jest nie tylko 

u nas, ale także u innych zamawiających. Ze swojej strony podejmujemy wszelkie 

działania, aby doprowadzić to do szczęśliwego zakończenia, bo na tym najbardziej 

nam zależy. Jeżeli chodzi o zakres, oprócz docieplenia ścian, wszystko zostanie do 

końca października wykonane. Mam na myśli oświetlenie, centralne ogrzewanie, inne 

prace ziemne. Wiem, że firma znalazła podwykonawcę i w listopadzie ma realizować 

docieplenie ścian. Musimy zwrócić uwagę na warunki atmosferyczne, ponieważ 

w tym przypadku jest to bardzo istotne. W pewnych warunkach nie można niektórych 

czynności związanych z dociepleniem, położeniem kleju itd. wykonywać. W sposób 

szczególny będziemy uczulać inspektora, aby tego pilnował. Problemy są. Proszę, aby 

Państwo, jako radni, przedstawiciele społeczeństwa, też sygnalizowali i przekazywali 
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informacje, z czego one wynikają. Na pewno nie wynikają one z winy samorządu 

Powiatu Niżańskiego, tylko z winy wykonawcy. Jeżeli chodzi o zagospodarowanie 

podwórka przy Regionalnym Centrum Edukacji Zawodowej w Nisku, przesunięcie 

w czasie – realizację zadania zaplanowaliśmy na wakacje, ale patrząc na to, co dzieje 

się na rynku, ogłaszając przetarg w czerwcu zetknęliśmy się z kwotami, które 

w wyniku postępowania przetargowego były dużo wyższe, niż zaplanowaliśmy. 

Najniższa przedstawiona oferta opiewała na kwotę ponad 80.000 zł środków 

zaplanowanych przez zamawiającego. Zdecydowaliśmy się na powtórzenie, licząc na 

to, że w następnym przetargu zostanie złożona tańsza oferta. Nie było wielu chętnych. 

Jeden oferent się wycofał, ponieważ się przeliczył. Inny oferent, który złożył ofertę – 

jeszcze ją zwiększył, natomiast firma, która wygrała w postępowaniu przetargowym, 

to firma Pana Pawła Lacha. Była to firma, która przedstawiła najkorzystniejszą ofertę, 

o kilka tysięcy przekraczającą wartość, którą zamawiający zamierzał przeznaczyć. 

Uznaliśmy, że skoro nie ma szans na to, aby poszło to poniżej wartości kosztorysowej, 

podejmujemy realizację i podpisaliśmy umowę z firmą Pana Pawła Lach. Kwota, która 

została przedstawiona, była o blisko 70.000 zł niższa w stosunku do najtańszej oferty 

z poprzedniego przetargu i to nas przekonało do tego, że nie ma co czekać, ponieważ 

lepiej nie będzie, a może być jeszcze gorzej. Inspektorem inwestycji jest 

Pan Marek Dec. Centralne ogrzewanie było systematycznie uruchamiane, jeżeli była 

możliwość uruchomienia danego pionu. Pierwsza część została uruchomiona już 

we wrześniu, natomiast pozostała na początku października. Z informacji, które 

posiadam, całe ogrzewanie jest podłączone i funkcjonuje. Na szczęście mamy teraz 

piękną pogodę i sprzyja to temu, że nie ma potrzeby uruchamiania ogrzewania. 

Był moment, kiedy było chłodniej i zastanawialiśmy się, drżeliśmy, że nie zdążymy 

z ogrzewaniem (październik bywa mocno zimny), ale już jest wszystko w porządku. 

Co do zagospodarowania podwórka szkolnego, to publicznie zapytam, bo są różne 

komentarze i oceny sytuacji, a realizujemy to zadanie i zawiera ono w swoim zakresie 

również przebudowę miejsc postojowych na parkingu, które do tej pory 

funkcjonowały w przestrzeni publicznej jako miejsca ogólnodostępne. Natomiast są 

spostrzeżenia, uwagi, sugestie – pozostawiam pytanie otwarte, bo chciałbym, jeżeli 

Zarząd podejmie taką czy inną decyzję, abyśmy się z pewnymi kwestiami zmierzyli. 

Aby być precyzyjnym i to miejsce traktować jak podwórko szkolne, należałoby 

w jakiś sposób odciąć je od użytkowania przez inne osoby. Mamy też świadomość, że 

może to być duży kłopot dla społeczności Powiatu Niżańskiego, która udaje się do 

wydziałów zlokalizowanych przy ul. 3 Maja, urzędu skarbowego i bardzo często 

zostawia tam swoje samochody. Zakończenie planowane jest na ok. 15 listopada br. 

Z informacji, które posiadam, nie ma potrzeby, aby ten okres wydłużać. Został 

on wydłużony tylko i wyłącznie z tego względu, że firma, która zajmuje się realizacją 

zadania związanego z termomodernizacją budynku, miała problemy z dociepleniem 

części fundamentów i blokowała realizację zadania firmie Pana Pawła Lach. 

Pan Paweł Lach nie mógł wykonywać pewnych prac, ponieważ musiał czekać, 

aż Firma Energia Polska S.A, wykonująca pracę z zakresu termomodernizacji, wykona 

swój zakres związany z osuszeniem fundamentów i ich dociepleniem. To było 

przyczyną przesunięcia terminu do dnia 15 listopada br. 
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Radny Jan Kowal – Starosta powiedział, że nie życzy nikomu takiego wykonawcy. 

Czy on został nam podrzucony? Z tego, co się orientuję, kryteria wyboru 

i zabezpieczenia się przed takimi wykonawcami w obecnym prawie zamówień 

publicznych są dość duże. Można zabezpieczyć się przed tego rodzaju wykonawcami 

w bardzo różny sposób. Wyszło tak, że w ogóle nie ma naszej odpowiedzialności. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – radny nie do końca ma rację. Kryteria, 

oczywiście, mogą być różne, ale takiego szerokiego wachlarza kryteriów nie ma – 

bądźmy precyzyjni. Co do zasady, radny wie, że w dużej mierze decyduje cena. Jeżeli 

cena jest bardzo niska, to nawet jeżeli są inne kryteria, to one nie zawsze mogą 

zrekompensować, zrównoważyć to kryterium. Mówiąc o wykonawcy miałem na 

myśli, że nie ma szybkiej realizacji tej inwestycji, zleconego firmie zadania. Cały czas 

musimy firmę dopingować do tego, aby podejmowała działania, które przyczynią się 

do tego, że inwestycja zostanie w tym roku zrealizowana. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – z tego, co wiem, 

w umowie są przewidziane kary. Jeżeli termin się wydłuży, nie zostanie dotrzymany, 

będzie można egzekwować kary umowne, ale jest to kwestia przyszłości. 

 

Radny Gabriel Waliłko – na wniosek Zarządu, Rada Powiatu wyraziła zgodę na 

desygnowanie środków na utworzenie Powiatowego Biura Informacji Turystycznej. 

Jak wygląda realizacja projektu? Ile osób zostało zatrudnionych? Czy to już działa? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – Biuro Informacji Turystycznej zostało 

powołane, a jego prowadzenie zostało zlecone organizacji pozarządowej – 

Stowarzyszeniu Niżańskie Centrum Rozwoju. Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu oraz Promocji Powiatu na następnym posiedzeniu Komisji planuje 

szczegółową informację z zakresu realizacji tego zadania. Została zatrudniona jedna 

osoba, która na ten moment pracuje w biurze Stowarzyszenia Niżańskie Centrum 

Rozwoju oraz budynkach Gminy i Miasta Ulanów, Muzeum Flisactwa oraz Muzeum 

Andrzeja Pityńskiego – regulacje pozwalają na to, że osoba ta może w tych 

pomieszczeniach przebywać. Jeżeli chodzi o zakres realizacji, obecny rok to czas 

przygotowania zakresu dotyczącego ofert turystycznych, nawiązania współpracy 

z potencjalnymi podmiotami, które funkcjonują w branży turystycznej, kołami 

gospodyń wiejskich, gospodarstwami agroturystycznymi, obiektami hotelowymi, 

gminami, gminnymi centrami kultury, jak również przygotowanie materiałów 

promocyjnych, informacyjnych, w tym m. in. strony internetowej oraz ulotek, 

folderów, zestawień ofert turystycznych pobytu jedno, dwu i trzydniowego 

na terenie Powiatu Niżańskiego. Ponadto współpraca z różnymi instytucjami oraz 

osobami, które zajmują się sferą turystyczną, grupami nieformalnymi, korzystającymi 

m.in. ze ścieżek w ramach Green Velo, a także nawiązanie współpracy z Podkarpacką 

Organizacją Turystyczną, udział w różnych wydarzeniach, m. in. stoisko na dożynkach 

powiatowych i uczestnictwo tej osoby w wydarzeniach turystycznych, 

organizowanych głównie w Ulanowie, ponieważ na ten moment biuro nie jest 

przygotowane do tego, aby ofertę przedstawiać szerzej. Jest to czas na przygotowanie 

tego wszystkiego, aby później wyjść z gotowymi produktami. Kolejnym etapem 
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będzie zaproszenie do ścisłej współpracy pozostałych samorządów. Przypominam, że 

w tym momencie jest to współpraca Powiatu Niżańskiego oraz Gminy i Miasta 

Ulanów. Oba te podmioty partycypują w kosztach po 15.000 zł na realizację tego 

zadania. Pod koniec roku zaproponujemy pozostałym samorządom, aby do tego 

zadania się przyłączyły. Pracownik biura pracuje na terenie całego powiatu – aby 

uprzedzić kolejne pytania – to nie jest tak, że koncentruje się tylko na zakresie 

Powiatu Niżańskiego oraz Gminy i Miasta Ulanów. Realizuje również zadania 

na terenie pozostałych gmin, w obszarze diagnozy i koordynowania współpracy 

na terenie całego powiatu. 

 

Radny Sławomir Czwal – odnośnie kar, o których mówił Przewodniczący Rady – 

rozumiem, że jest obawa, że ten termin nie zostanie dotrzymany. Czy istnieje 

niebezpieczeństwo, że nie otrzymamy zwrotu dofinansowania do inwestycji 

w RCEZ w Nisku? Mówimy chyba o projekcie unijnym. Po drugie, Starosta 

wspomniał, że Zarząd będzie się pochylał nad sprawą związaną z funkcjonowaniem 

parkingu na terenie RCEZ w Nisku. W jaki sposób Zarząd chce podjąć jakąś decyzję, 

ponieważ z tego co pamiętam, teren został przekazany w zarząd Dyrektorowi. Osobą 

zarządzającą tą nieruchomością jest Dyrektor. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jeżeli chodzi o drugie pytanie, nie 

powiedziałem, że Zarząd będzie się nad tym pochylał, ale że stawiam pytanie otwarte, 

skierowane do wszystkich – jak ma wyglądać funkcjonowanie tej części. Sądzę, że 

radni, szczególnie z terenu Gminy i Miasta Nisko mają prawo, aby w tym temacie 

odnieść się, wypowiedzieć jak to widzą, jak to powinno funkcjonować. Jeżeli chodzi 

o kwestię dotyczącą zarządzania, to faktycznie jest to RCEZ w Nisku, podwórko 

szkolne i trzeba się zastanowić, jak ma to funkcjonować. Dlatego powiedziałem, 

że są różne komentarze, sugestie, uwagi. Miałem na myśli również Dyrektora 

RCEZ w Nisku, który zgłasza sugestie oddzielenia części podwórka szkolnego 

od części publicznej - powszechnego użytkowania tych miejsc parkingowych. Co do 

dofinansowania, jeżeli będzie zagrożenie niedotrzymania terminu do końca roku, 

oczywiście będą kary. Rozmawiamy już na ten temat. Jeżeli firma nie wykona zadania 

do końca roku, musi liczyć się z tym, że poniesie konsekwencje w postaci kar. 

Równolegle rozmawiamy z Departamentem Wdrażania Projektów w Urzędzie 

Marszałkowskim i sygnalizujemy, że takie problemy są. Nie jest to dla nich czymś 

nowym, ponieważ inni wnioskodawcy też takie problemy zgłaszają. Sytuacja wygląda 

łatwiej o tyle, że bardziej liberalnie Urząd Marszałkowski do tego podejdzie. 

W związku z tym, jeżeli firma nie wykona zadania w tym roku, a jest takie zagrożenie, 

to będziemy aneksować umowę i aneks pomiędzy Powiatem Niżańskim a Urzędem 

Marszałkowskim Województwa Podkarpackiego będzie dotyczył wydłużenia 

realizacji tego zadania na kolejne miesiące 2018 r. 

 

Radny Jan Kowal – w ubiegłym roku, mniej więcej w tym samym czasie, zadaliśmy 

pytanie, jak jesteśmy przygotowani do zimowego utrzymania dróg. Uzyskaliśmy 

informację, że świetnie. Później okazało się nieco inaczej. Jak to wygląda w tym roku? 
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Starosta Niżański Robert Bednarz – było takie pytanie, pominąłem je, przepraszam. 

Przedstawię szczegółową informację, jak wygląda przygotowanie do zimowego 

utrzymania dróg. Były pewne zawirowania, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

w Nisku nawet dzisiaj na Komisji uderzył się w piersi i powiedział, że pewne działania 

korygujące będzie musiał w tym roku podjąć. W ubiegłym roku wydawało się, że 

działania były podejmowane w sposób właściwy, ale rzeczywistość to zweryfikowała 

– nie uwzględniliśmy kwestii dotyczącej ewentualnych zagrożeń płynących ze strony 

wykonawców. W tym roku staraliśmy się, aby postępowanie na zimowe utrzymanie 

dróg przeprowadzić odpowiednio wcześnie. Już na ten moment jesteśmy 

po wyłonieniu potencjalnych wykonawców, którzy będą odpowiedzialni za zimowe 

utrzymanie dróg. Na terenie Gminy Harasiuki i Gminy Krzeszów wykonawcą 

odpowiedzialnym za zimowe utrzymanie będzie firma Usługi Transportowe 

Dariusz Siek; na terenie Gminy Jarocin: Gminny Zakład Komunalny; na terenie 

Gminy Jeżowe: Sprzedaż Surowców Wtórnych Usługi Transportowe Adam Drąg 

Nowosielec; na terenie Gminy i Miasta Nisko, wraz z utrzymaniem chodników 

i ścieżek rowerowych: Przedsiębiorstwo Wielobranżowe Anna Płeszka; na terenie 

Gminy i Miasta Ulanów: Zakład Usług Komunalnych, natomiast Gmina i Miasto 

Rudnik nad Sanem – w pierwszym postępowaniu przetargowym nikt się nie zgłosił. 

Zakład Usług Komunalnych w Rudniku nad Sanem nie był zainteresowany. Przetarg 

powtórzono. W drugim przetargu zgłoszona została jedna oferta – Przedsiębiorstwo 

Wielobranżowe Anna Płeszka. Nie mamy rozstrzygnięcia, jeżeli chodzi o ostatniego 

wykonawcę, na terenie Gminy i Miasta Rudnik nad Sanem. Mam wątpliwości, 

ponieważ kwota jest duża i nie wiem, czy nie trzeba zachęcać Zakładu Usług 

Komunalnych do tego, żeby jednak, jeżeli będziemy powtarzać postępowanie 

przetargowe, podjął się realizacji tego zadania. W ubiegłym roku wykonywali to dość 

dobrze, dlaczego mają tego nie robić w tym roku, chyba że mają słabe moce 

przerobowe, ale to wszystko rozstrzyga się w postępowaniu przetargowym. Możemy 

kogoś zachęcać, a postępowanie przetargowe weryfikuje.   

 

Nie zgłoszono innych uwag i zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Ad. 4 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – radni w materiałach na Sesję 

otrzymali informację Zarządu Powiatu Niżańskiego o sposobie realizacji 

wystąpień pokontrolnych Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Niżańskiego 

za okres I półrocza 2017 r. (stanowi załącznik Nr 5 do protokołu). Zostało to 

szczegółowo przedstawione. Czy jest potrzeba, aby to omówić?  

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań do informacji Zarządu Powiatu Niżańskiego 

o sposobie realizacji wystąpień pokontrolnych Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Niżańskiego za okres I półrocza 2017 r. 
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Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – radni 

w materiałach na dzisiejszą Sesję otrzymali informacje dotyczące analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych za 2016 r. oraz oświadczenia majątkowego radnego 

obejmującego mandat z dniem 30 maja 2017 r. (stanowią załącznik Nr 6 do 

protokołu). Czy są uwagi bądź pytania do przedłożonych informacji? 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań do w/w informacji. 

 

Ad. 6 

 

I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Nisku kom. Dariusz Szybiak – 

przedstawił analizę Komendanta Powiatowego Policji w Nisku 

o stanie bezpieczeństwa i porządku w ruchu drogowym na terenie Powiatu 

Niżańskiego w I półroczu 2017 r. (stanowi załącznik Nr 7 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – z przedstawioną 

informacją zapoznała się Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Bezpieczeństwa 

Publicznego Rady Powiatu Niżańskiego. 

 

Radny Gabriel Waliłko – druhowie ochotniczych straży pożarnych, kiedy są 

mobilizowani do działań ratowniczych, często korzystają z samochodu, udając się do 

najbliższej strażnicy. Co w przypadku, kiedy jest wykroczenie, złamią przepis, 

ponieważ chcą jak najszybciej dotrzeć – czy mogą w takich sytuacjach, 

po udokumentowaniu okoliczności, liczyć na łagodniejsze potraktowanie? 

 
I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Nisku kom. Dariusz Szybiak – 

do każdego z przypadków będziemy podchodzić indywidualnie. Wiadomo, 

że najwyższą wartością jest ratowanie życia i zdrowia ludzkiego. Jeżeli będziemy 

działać w tych kryteriach, sądzę że nie będzie to najwyższa półka – nie mogę tutaj 

złożyć takiego zobowiązania, nie mniej jednak na pewno nie będzie to represja 

dotkliwa.  

 

Radny Sławomir Czwal – odnośnie ul. Mickiewicza w Nisku, mieszkańcy 

odwiedzający nasz powiat, nasze instytucje mają problem, o którym wspominał 

Starosta, w związku z remontem placu przy RCEZ w Nisku. Parkują samochody 

na ul. Mickiewicza i już kilkadziesiąt osób zostało ukaranych mandatami. 

Chodzi o wyjaśnienie, może bardziej stosować pouczenia, ponieważ w Nisku 

rzeczywiście nie ma gdzie zostawić samochodu i to staje się ogromnym problemem. 

Pamiętajmy, że tam jest kilka instytucji, sąd, urząd skarbowy, starostwo – gdzie 

zostały utworzone trzy wydziały, bez miejsc parkingowych. Nie zostały wydzielone. 

Kieruję prośbę o niekaranie mieszkańców, ponieważ jest spory problem 

z zaparkowaniem. Zazwyczaj ludzie parkują tutaj w ostateczności, kiedy muszą. 

Druga sprawa dotyczy dworca PKS – kieruję do Komendanta Powiatowego Policji 

w Nisku oraz Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Nisku prośbę, aby w końcu 

doprowadzić do załatwienia tematu związanego z oznakowaniem. Jeżeli jest to 
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dworzec, rozumiem, że jest zakaz wjazdu na teren dworca. Nie ma takiego zakazu. 

Nie są obrysowane miejsca, gdzie autobusy mogą się zatrzymywać. Stoją tylko wiaty 

przystankowe. Dobrze byłoby to uporządkować, ponieważ w godzinach szczytu robi 

się wielki chaos, są co najmniej trzy skrzyżowania w bliskiej odległości. Dobrze 

byłoby, aby zarządca drogi wspólnie z Komendantem tę sprawę rozwiązali. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji 

w Nisku nadkom. Jarosław Zych – co do ul. Mickiewicza, każdy policjant ruchu 

drogowego, jak i służby patrolowej, jeżeli mamy wezwanie, że tam nieprawidłowo 

zaparkowane są pojazdy - a jest teraz tego bardzo dużo, ze względu na remonty – 

decyzję podejmuje indywidualnie. Jako przełożeni nie możemy mu powiedzieć, 

co ma robić. To jest jego indywidualna decyzja. Jak najbardziej, monitoruję tę sprawę, 

rozmawiam z policjantami, biorą to pod uwagę, tylko jest coś takiego, jak mapa 

zagrożeń. Jestem administratorem tej mapy. Na dzień dzisiejszy mamy 549 zgłoszeń. 

80% zgłoszeń to jest przekraczanie prędkości i nieprawidłowe parkowanie. Patrząc na 

mapę, całe centrum Niska zalepione jest zgłoszeniami od ludzi. Muszę tam wysyłać 

patrol i to weryfikować. Mieszkańcy są pouczani, ale pouczenie jest tylko pouczeniem. 

Jest obowiązek po stronie kierującego, że nie będzie już popełniał więcej tego 

wykroczenia. Codziennie odnotowujemy w większości te same pojazdy, które się tam 

zatrzymują. Jest to problem. Cała ulica Mickiewicza z jednej i drugiej strony, 

przy wjeździe jednym czy drugim, od strony ul. 3 Maja czy drogi krajowej - jest zakaz 

zatrzymywania się i postoju. Praktycznie nie ma parkingu dla osób, które przyjeżdżają 

na pocztę. Z tyłu budynku jest plac nienależący do poczty, osoby przyjeżdżają na  

zabiegi fizjoterapeutyczne i jest cały czas zajęte. Kolejny parking, przy kościele, też 

jest zajęty. Daną osobę możemy pouczyć raz. Za drugim razem, jeżeli osoba 

zobowiąże się, że nie popełni wykroczenia, a ujawniamy to na drugi lub trzeci dzień -

niestety nie możemy zastosować pouczenia. Z drugiej strony, blokuje nas to, że sami 

mieszkańcy zaznaczają nam, że jest nieprawidłowe parkowanie. Może się też zdarzyć, 

że ktoś zaznaczył i sam otrzymał tam mandat. Jest to droga gminna. Jest to kwestia 

rozwiązania problemu, zastanowienia się nad tym, jak zostało to rozwiązane 

na ul. Paderewskiego. Został tam wprowadzony ruch jednokierunkowy i już 

możliwość stawiania samochodów jest. Problem na ul. Mickiewicza nie zostanie 

szybko rozwiązany. Są instytucje, poczta – nie wiem, jak długo poczta tam będzie. 

Teraz jest jeszcze większy problem, ale ogólnie problem jest cały czas. Jeżeli chodzi 

o ul. Dworcową, która przechodzi w ul. Kolejową, nie wiem jak zarządca drogi powie, 

ale z moich informacji wynika, że tam nie ma dworca autobusowego, tylko są zwykłe 

przystanki. Monitorowaliśmy, czy jest niewłaściwe oznakowanie, organizacja ruchu 

i według ustawy Prawo o ruchu drogowym, jeżeli to jest zwykły przystanek, 

a nie dworzec kolejowy, nie ma zasadności wprowadzania, jak wyjeżdżają 

z ul. Paderewskiego, zakazu, aby tamtędy nie przejeżdżali, bo o to chodzi, tak? 

 

Radny Sławomir Czwal – tak. 
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Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji 

w Nisku nadkom. Jarosław Zych – z moich informacji na chwilę obecną wynika, że 

nie jest to ujęte jako typowy dworzec, tak jak w Stalowej  Woli lub w Rzeszowie, 

tylko zwykły przystanek. 

  

Radny Jan Kowal – rozumiemy. Ludziom trudno jest też niektóre rzeczy do końca 

zrozumieć, ale Nisko stało się wielkim placem budowy drogowej. Nie wiem, może 

patrol, bo otwarty jest parking przy szpitalu. Wiele osób nie chce daleko chodzić, ale 

gdyby byli policjanci i kierowali, że jednak trzeba się zatrzymać przy szpitalu 

i przejść, na bieżąco, to myślę, że patrząc na policjanta, nikt nie będzie się 

zatrzymywał. Sytuacja jest naprawdę wyjątkowa, bo jest szkoła, jedna droga, druga, 

krajówka – nawet tutaj nie było łatwo dojechać. Może większa ilość patroli, aby 

tłumaczyć na bieżąco? 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji 

w Nisku nadkom. Jarosław Zych – kieruję Wydziałem Prewencji Ruchu 

Drogowego, czyli praktycznie wszystkimi mundurowymi, nie tylko ruchem 

drogowym, ale i patrolówką. Mając na uwadze organizację Wydziału mogę 

powiedzieć, że nie stać nas na chwilę obecną na to, aby skierować patrol, aby cały czas 

stał w centrum i informował wszystkich. Jeżeli ujawniamy wykroczenie, mówimy że 

tutaj nie wolno i wskazujemy miejsca. Patrol codziennie (patrole ruchu drogowego 

pracują teraz na trzy zmiany), zawsze jest zadaniowany. Jeżeli przejeżdża i widzi, że 

ktoś podjeżdża, zatrzymuje się i widzi tę osobę – nie oznacza to, że od razu wychodzi 

i wręcza mandat, tylko informuje, że tutaj nie wolno się zatrzymywać, proszę odjechać 

tam. Nie dość, że cała droga Nr 19, w Nisku jest jeden wielki plac budowy - staramy 

się, ale sami problemu nie rozwiążemy. Powiedzmy sobie szczerze, mieszkańcy 

dalszych miejscowości powiatu może nie, jeżeli często nie przyjeżdżają - ale 

mieszkańcy Niska znają sytuację i większość legitymowanych osób, którzy popełniają 

wykroczenia, to są mieszkańcy Niska, którzy mają dziesięć, piętnaście metrów 

do sklepu, a podjeżdżają samochodem i tam parkują. Staramy się, ale sami tego 

problemu nie rozwiążemy. Brakuje miejsc parkingowych, to jest prawda. Był mniejszy 

problem, kiedy parking przy szpitalu był płatny, bo tam miejsce parkingowe było i kto 

chciał szybko podjechać czy zrobić zakupy – bo do godziny było bezpłatnie, parking 

był na bieżąco zwalniany i zajmowany. Zauważyliśmy teraz, że od rana do końca 

pracy parking jest pełny. Miejsc parkingowych w Nisku brakuje. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – mamy wiedzę 

i zrozumienie dla procesów zachodzących w Nisku. Dobrze wiemy, że są trudności 

i jeszcze jakiś czas będą. Liczymy tylko na to, że wszyscy zrozumieją, uczestnicy 

ruchu, jak i nadzorujący, że trudności te są. Musicie egzekwować pewne sprawy, to 

jest zrozumiałe, nie mniej jednak, żeby przyłożyć do tego wszystkiego odpowiednią 

miarkę i aby popatrzeć na warunki, które są dość ekstremalne. Wszystko się 

prawdopodobnie dobrze skończy – wybudujemy nowe ulice, parkingi, będzie lepiej, 

będzie można karać każdego, jeżeli to będzie dostępne, nie będzie wtedy problemu. 

Dzisiaj, jeżeli nawet każecie, dobrze byłoby mieć na uwadze zawsze to, że warunki są 
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dość ekstremalne. Czasami jest to zła wola uczestnika ruchu, a czasami wręcz nie ma 

się gdzie z samochodem podziać, chcąc coś załatwić, na chwilę się zatrzymać. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji 

w Nisku nadkom. Jarosław Zych – zapewniam, że podchodzimy ludzko do tematu, 

ale policjantów blokuje przepis. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – sam się o tym 

przekonałem. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji 

w Nisku nadkom. Jarosław Zych – policjanci też się przekonują, też płacą mandaty. 

 

Nie zgłoszono innych uwag i zapytań do przedstawionej analizy. 

 

Ad. 7 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – przedstawiła informację 

Zarządu Powiatu Niżańskiego w sprawie przedłożenia informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Powiatu Niżańskiego, informacji o przebiegu wykonania planów 

finansowych jednostek zaliczanych do podsektora samorządowego oraz informacji 

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za I półrocze 2017 r. (stanowi 

załącznik Nr 8 do protokołu). 

Informacja obejmuje okres I półrocza 2017 r. Została przygotowana, jak co roku, 

w formie trzech załączników. Jeden dotyczy wykonania budżetu, drugi planów 

finansowych, trzeci kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej. Budżet na 

początku roku zakładał deficyt w wysokości 7.389.762 zł. W wyniku wprowadzonych 

zmian w okresie I półrocza, uchwałami Rady Powiatu, deficyt po zmianach został 

ustalony w kwocie o 241.741 zł wyższej i wynosił 7.631.503 zł. Źródłem pokrycia 

deficytu zostały ustalone przychody z tytułu kredytów. Jeżeli chodzi o wykonanie 

naszych dochodów za okres I półrocza, są na poziomie 42%. Wskaźnik wykonania 

dochodów bieżących to 54%, natomiast mniejsze wykonanie jest na dochodach 

majątkowych, które stanowią zaledwie 3%. Wyjątkiem jest rezerwa subwencji 

ogólnej, którą otrzymujemy zaliczkowo na zadania inwestycyjne. W okresie I półrocza 

była to kwota 415.200 zł. Jak co roku, zwracam uwagę na udziały w podatku od osób 

fizycznych. Wykonanie to kształtuje się na poziomie 45,72%. Otrzymaliśmy mniej 

o kwotę 357.000 zł. Gdyby taka tendencja spadkowa się utrzymała, należałoby 

szacować o ok. 700.000 zł mniej. Dochody do nas sukcesywnie spływają i na dzień 

dzisiejszy szacujemy, że będzie to o ok. 400.000 zł mniej, z tym że co roku dochody 

spływają. Dopiero końcem roku zobaczymy, jak sytuacja się ukształtuje. Mam 

nadzieję, że wzorem lat ubiegłych, pieniądze w całości do nas spłyną. Wykonanie po 

stronie wydatków to kwota 22.041.423 zł. W odniesieniu do planu po zmianach, jest to 

30%. Na taki wskaźnik wykonania główny wpływ miały zaplanowane w budżecie 

do realizacji zadania inwestycyjne. Łączna wartość zaplanowanych zadań to kwota 

27.202.520 zł, co stanowi w naszym budżecie 37% stanu wydatków ogółem, stąd 

przekłada się to na wskaźnikowe wykonanie budżetu, ponieważ realizacja z zakresu 
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wydatków majątkowych na półrocze była niewielka. Jedynie w wysokości 427.831 zł 

udało się zapłacić i sfinalizować wydatki majątkowe. Główne wydatki, które zostały 

zapłacone w okresie I półrocza, to zakup samochodu na gaz dla Zarządu Dróg 

Powiatowych w Nisku na kwotę 66.990 zł oraz sprzętu medycznego – dotacja dla 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku na kwotę 

326.518 zł. Pozostałe to mniejsze kwoty: budowa ogrodzenia w Zespole Szkół 

w Rudniku nad Sanem czy zakup kosiarki ciągnikowej. Płatności były niewielkie, 

ponieważ realizacja zadań inwestycyjnych jest związana z przygotowaniem 

dokumentacji projektowej, przeprowadzeniem postępowań. Płatności przekładają się 

na miesiące listopad i grudzień, co ma przełożenie na wykonanie wydatków 

w budżecie na półrocze. Poza inwestycjami, dużo miejsca zajmują wydatki oświatowe, 

na poziomie 40% planu wydatków ogółem. Wykonanie było mniejsze, na poziomie 

35%, 45% w odpowiednich działach klasyfikacji budżetowej. Mniejsze wykonanie to 

również zaplanowane duże zadania inwestycyjne, projektowe w oświacie. Wykonanie 

wydatków w pozostałych działach, zostały szczegółowo opisane w przedłożonym 

sprawozdaniu. W okresie I półrocza udało się spłacić raty kredytów, które zostały 

założone w wysokości 980.000 zł, z czego 580.000 zł spłaciliśmy. Do spłaty pozostało 

400.000 zł. Na dzień dzisiejszy mamy jeszcze dwa kredyty, których wysokość 

to 2.740.000 zł. W odniesieniu do całego naszego planu dochodów, jest to 4,15%. 

Ponadto, jest informacja z wykonania planów finansowych jednostek, którą składa 

Samodzielny Publiczny Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku. Wynik 

finansowy za I półrocze 2017 r. to strata w wysokości -1.916.869,96 zł. Jest ona 

mniejsza o ok. 400.000 zł w porównaniu do analogicznego okresu 2016 r. Informacja 

z kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej to wskaźnikowe przedstawienie 

wykonania budżetu na okres I półrocza i zaplanowanych do realizacji przedsięwzięć. 

Mamy tutaj trzy przedsięwzięcia. Zadania na dzień dzisiejszy są w trakcie realizacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – z przedstawioną 

informacją zapoznały się Komisje stałe Rady Powiatu Niżańskiego. 

 

Nie zgłoszono uwag i zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Ad. 8 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku Piotr Rutyna - przedstawił 

informację o realizacji zadań wynikających z ustawy o promocji zatrudnienia 

i instytucjach rynku pracy za I półrocze 2017 r. (stanowi załącznik Nr 9 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – z przedstawioną 

informacją zapoznała się Komisja Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku 

Pracy Rady Powiatu Niżańskiego. 

 

Radny Sławomir Czwal – zwracam uwagę na problem, który może się pojawić  

w Powiatowym Urzędzie Pracy w Nisku, dotyczący wynagrodzeń pracowników. 

Wynagrodzenia pracowników PUP w Nisku (wiele się nie zmieniło) są jednymi 

z najniższych, jeżeli chodzi o jednostki. Kwota, jaką dysponuje Dyrektor, jest 
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ogromna. Ludzie ci naprawdę przerabiają mnóstwo milionów złotych i dobrze byłoby 

dać im pewną stabilność, aby nie były to kwoty najniższe krajowe, bo za chwilę nam 

uciekną, a Dyrektor zostanie z problemem związanym z brakiem ludzi do rozliczania 

projektów.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – przyłączam się do 

tego. Sądzę, że ten problem pokutuje nie tylko w tej kadencji. Sprawę zaniedbano 

dużo wcześniej, nie mniej jednak jest nadal aktualna. Przyłączam się do głosu 

radnego, że nad tym problemem, może nie dzisiaj, bo dzisiaj to jest wywołanie tematu, 

ale w najbliższym czasie Zarząd Powiatu, Dyrektor i Rada Powiatu powinni się  

pochylić. Sprawa, jeżeli nie urosła, to za chwilę urośnie do rangi dużego problemu, 

z którym trudno będzie sobie poradzić, a opium całego zdarzenia spadnie 

na Dyrektora. 

 

Radny Gabriel Waliłko – decyzja należy do Zarządu. O ile pamiętam, Rada Powiatu 

przyjmując budżet na bieżący rok, oprócz procentowego podwyższenia stawek 

wynagrodzeń pracowników nie tylko w starostwie, ale też w jednostkach – 

zaakceptowała 500.000 zł na rezerwę celową na wzrost wynagrodzeń. Decyzją 

Zarządu można zwiększyć środki wynagrodzeń z tej puli, w tej jednostce. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – zgadzam się. 

 

Nie zgłoszono innych  uwag i zapytań do przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – gościmy na Sesji 

Pana Jarosława Urbanowicza, który objął funkcję Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego w Nisku. Serdecznie witam Inspektora, który będzie dbał o porządek 

budowlany na terenie całego Powiatu Niżańskiego. 

 

O godz. 13.50 Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki ogłosił 

dziesięciominutową przerwę w obradach Sesji. 

 

O godz. 13.52 obrady Sesji opuścił Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego 

Janusz Bronkiewicz, usprawiedliwiając się u Przewodniczący Rady Powiatu. 

W Sesji uczestniczy 16 radnych. 

 

Ad. 9 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku Piotr Rutyna - przedstawił projekt 

oraz uzasadnienie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie przyjęcia „Programu 

promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy w powiecie niżańskim 

na lata 2017-2023” (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 10 do 

protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy 

Rady Powiatu Niżańskiego Krzysztof Kiszka – opinia Komisji jest pozytywna. 
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Kierownik Centrum Aktywizacji Zawodowej Powiatowego Urzędu Pracy 

w Nisku Dorota Jędrzejewska – przedstawiła analizę lokalnego rynku pracy 

w Powiecie Niżańskim (prezentacja stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego Janusza Nawrockiego 

dyskusji, nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 16 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLII / 238 / 2017 

 
w sprawie przyjęcia „Programu promocji zatrudnienia i aktywizacji 

lokalnego rynku pracy w powiecie niżańskim na lata 2017-2023” (stanowi 

załącznik Nr 12 do protokołu). 
 

Ad. 10 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nisku Marta Ciosmak – 

przedstawiła projekt oraz uzasadnienie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2023 (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 

Nr 13 do protokołu). 
 

Członek Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Bezpieczeństwa Publicznego 

Rady Powiatu Niżańskiego Małgorzata Sztaba-Cholewa – opinia Komisji jest 

pozytywna. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego Janusza Nawrockiego 

dyskusji, nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 16 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLII / 239 / 2017 

 
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Powiatu Niżańskiego na lata 2017-2023 (stanowi załącznik Nr 14 do 

protokołu). 
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Ad. 11 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Powiatu Starostwa Powiatowego 

w Nisku Jadwiga Maluga - przedstawiła projekt oraz uzasadnienie uchwały Rady 

Powiatu Niżańskiego w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny (projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 15 do protokołu). Projekt uchwały 

dotyczy wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie do powiatowego zasobu 

nieruchomości gruntowych – działek stanowiących własność Gminy Ulanów, 

a zajętych pod drogę powiatową Nr 1048R Zdziary - Banachy. Zarząd Powiatu 

Niżańskiego, mając na uwadze potrzebę uregulowanie stanu prawnego gruntów, 

zwrócił się z wnioskiem do Burmistrza Gminy i Miasta Ulanów o nieodpłatne 

przekazanie nieruchomości zajętych pod w/w ciąg drogi powiatowej. Rada Miejska 

w Ulanowie dnia 27 września 2017 r. podjęła uchwałę Nr XXIX/204/2017 w sprawie 

wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Powiatu Niżańskiego.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy 

Rady Powiatu Niżańskiego Krzysztof Kiszka – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego Janusza Nawrockiego 

dyskusji, nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 16 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLII / 240 / 2017 

 
w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny (stanowi załącznik 

Nr 16 do protokołu). 
 

Ad. 12 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – przedstawiła projekt oraz 

uzasadnienie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązania na realizację projektu Staże zagraniczne dla uczniów 

i absolwentów szkół zawodowych oraz mobilność kadry kształcenia zawodowego 

pt. Europejskie praktyki EUROSUKCES (projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem 

stanowi załącznik Nr 17 do protokołu). 
Zmiana dotyczy przesunięcia środków w kwocie 19.000 zł z roku 2018 na rok 2017 

oraz zaangażowania w 2017 r. niewykorzystanych środków z roku 2016  

w kwocie 620,87 zł. Zmiana spowodowana jest koniecznością wcześniejszego zakupu 

biletów lotniczych na wyjazd na praktyki uczniów i opiekunów do Hiszpanii, celem 
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zmniejszenia kosztów. Bilety końcem roku są tańsze. Zostaną zakupione na rok 

następny. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego Janusza Nawrockiego 

dyskusji, nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 16 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLII / 241 / 2017 

 
w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację projektu Staże 

zagraniczne dla uczniów i absolwentów szkół zawodowych oraz mobilność 

kadry kształcenia zawodowego pt. Europejskie praktyki EUROSUKCES 
(stanowi załącznik Nr 18 do protokołu). 
 

Ad. 13 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – przedstawiła projekt oraz 

uzasadnienie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Tucholskiego (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik Nr 19 do protokołu). 

Projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Tucholskiego 

w wysokości 10.000 zł, w formie dotacji celowej na remonty w infrastrukturze 

drogowej, na usuwanie skutków klęsk żywiołowych. Jest to odpowiedź na prośbę 

Zarządu Powiatu Tucholskiego oraz apel Związku Powiatów Polskich o pomoc dla 

powiatów i miast na prawach powiatu dotkniętych skutkami nawałnic, jakie miały 

miejsce w miesiącu sierpniu w naszym kraju. Ościenne powiaty również włączyły się  

w tę akcję, Powiat Stalowowolski oraz Powiat Mielecki. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – jest to wyraz 

naszej solidarności z poszkodowanymi. Może nie jest to duża kwota, ale wyraz 

łączenia się w obliczu tragedii, solidarności z mieszkańcami tego terenu. Gdyby, 

nie daj Boże, u nas coś takiego się zdarzyło, taki wyraz solidarności z tamtej strony 

napłynąłby. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego Janusza Nawrockiego 

dyskusji, nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 
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Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 16 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLII / 242 / 2017 

 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Tucholskiego (stanowi 

załącznik Nr 18 do protokołu). 
 

Ad. 14 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – przedstawiła projekt uchwały 

Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie zmian w budżecie Powiatu Niżańskiego 

(stanowi załącznik Nr 19 do protokołu). 

W § 1, w dochodach zmniejszenia mamy zmniejszenie środków na dotacji celowej 

w wysokości 4.200.838 zł na projekt Podkarpacki System Informacji Przestrzennej- 

zmiana kwalifikacji środków, w wyniku przetargu. Ponadto otrzymaliśmy z Urzędu 

Marszałkowskiego aneks do podpisania. Mamy zmianę klasyfikacji środków, 

ponieważ wcześniej było sugerowane wprowadzenie tego zadania jako 

inwestycyjnego, obecnie zostało podzielone na zadanie bieżące z zakresu geodezji 

i modernizacji oraz na zadanie inwestycyjne w części dotyczącej zakupu środków 

trwałych. Kolejne dwie zmiany dotyczą również zmiany klasyfikacji środków 

w ramach programu Erasmus+. Kolejne cztery pozycje to projekt realizowany przez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Nisku: Utworzenie wypożyczalni sprzętu 

rehabilitacyjnego, pielęgnacyjnego i wspomagającego w powiecie niżańskim. 

Jest zmiana rozdziału podyktowana przez Wojewódzki Urząd Pracy. Łącznie, dochody 

zmniejszenia to kwota 4.679.619 zł.  

W dochodach zwiększenia kwota 52.300 zł to pomoc finansowa z Gminy Jarocin 

na przebudowę DP Zdziary-Mostki Bukowa (12.300 zł) oraz budowę chodnika przy 

DP w m. Jarocin (40.000 zł). Wysokość 20.000 zł otrzymaliśmy tytułem pomocy 

finansowej z Gminy i Miasta Rudnik nad Sanem na przebudowę drogi Bieliny – 

Rudnik. Kwota 2.042.629 zł to środki po zmianie, przeksięgowane na wydatki bieżące.  

Wysokość 34.108 zł to środki z Narodowej Agencji, po zmianie kwalifikacji. Kolejne 

kwoty dotyczą dochodów uzyskiwanych przez szkoły, 252 zł za duplikaty 

dokumentów, 45 zł: duplikaty świadectw, 3.879 zł: wynajem pomieszczeń, 10.713 zł: 

sprzedaż składników majątku, 1.600 zł: odsetki bankowe, 10.366 zł: dochody z lat 

ubiegłych, 1.063 zł: odszkodowanie i wynagrodzenie płatnika (RCEZ w Nisku 

i ZS Jeżowe). Kwota 367.465 zł wynika ze zmian kwalifikacji projektu. Następnie są 

kwoty dotyczące utworzenia wypożyczalni sprzętu – został zmieniony rozdział. 

Łącznie, dochody zwiększenia to wysokość 2.621.628 zł. 

W wydatkach zmniejszenia, w dziale Transport w kwocie 9.500 zł mamy zmianę 

kwalifikacji na opracowanie dokumentacji aplikacyjnej do wniosku o dofinansowanie 

na przebudowę drogi powiatowej ul. Grunwaldzkiej w Rudniku nad Sanem. Był krótki 

termin złożenia wniosku do RPO, stąd realizowaliśmy to zadanie w formie usług, 

z wydatków bieżących. W tej chwili przeksięgowujemy na wydatki majątkowe. Jest 

zmniejszenie środków w wysokości 203.000 zł po przetargu na przebudowie mostu 

w ciągu drogi powiatowej Nr 1048R Zdziary – Banachy, 10.300 zł na pozostałych 
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usługach w Starostwie (zakup macierzy dyskowej dla Wydziału Geodezji). Ponadto, 

dwie kwoty dotyczące zmiany kwalifikacji środków w realizowanym projekcie 

Podkarpacki System Informacji Przestrzennej; 18.000 zł na obsługę długu 

publicznego; 371.362 zł to zmniejszenie dotacji dla szpitala w Nisku na zadanie 

pn. Rozbudowa, przebudowa i doposażenie Szpitala Powiatowego im. PCK w Nisku 

wraz z budową lądowiska dla helikopterów celem utworzenia szpitalnego oddziału 

ratunkowego; 40.000 zł na wykonanie podjazdu dla osób niepełnosprawnych do 

budynku Powiatowego Urzędu Pracy w Nisku i 77.208 zł to zmiana kwalifikacji 

projektu – zmiana w rozdziale i procentowym rozłożeniu środków. Łącznie, wydatki 

zmniejszenia to kwota 5.671.533 zł. 

W wydatkach zwiększenia, w dziale 600 Transport, mamy zwiększenie na kwotę 

310.500 zł, w tym na przebudowę drogi powiatowej: Nr 1080R ul. Grunwaldzka 

w Rudniku nad Sanem: 9.500 zł, Nr 1070R Bieliny – Nowa Wieś w m. Bukowina: 

256.000 zł oraz na budowę chodnika przy drodze powiatowej w msc. Jarocin: 

45.000 zł. Kwotę 10.000 zł przeznaczamy na pomoc finansową dla Powiatu 

Tucholskiego, o której dzisiaj była mowa. Kolejne dwie kwoty dotyczą wydatków 

bieżących w projekcie PSIP, łącznie 2.417.307 zł, do realizacji w roku bieżącym. 

Nowe zadanie, na kwotę 10.300 zł: Zakup macierzy dyskowej wraz z 8 dyskami na 

potrzeby Wydziału Geodezji i Gospodarki Gruntami. Ponadto, zwiększenie na zakupie 

materiałów w kwocie 4.818 zł i zakup usług remontowych w wysokości 3.000 zł 

w RCEZ w Nisku, 8.000 zł na usługach pozostałych. W ramach projektu Eurosukces 

zwiększamy wydatki w wysokości 19.621 zł. Kwotę 120.000 zł przeznaczamy tytułem 

dotacji dla szpitala w Nisku. Będzie to zakup sprzętu: dezynfekatory do utylizacji 

zawartości sprzętu medycznego. Jest to realizacja zaleceń sanepidu oraz dostosowanie 

do wymogów rozporządzenia, obowiązek do 31 grudnia. Ponadto mamy zmianę 

kwalifikacji środków przy projekcie: Utworzenie wypożyczalni sprzętu 

rehabilitacyjnego pielęgnacyjnego i wspomagającego w powiecie niżańskim na kwotę 

77.208 zł. Łącznie, wydatki zwiększamy kwotą 2.980.754 zł. Zaproponowane zmiany 

zmniejszają planowany deficyt o kwotę 632.788 zł, jak również planowane przychody 

o taką samą kwotę. Deficyt budżetu powiatu po zmianach wynosi 6.725.900 zł. 

Przychody po zmianach to kwota 7.705.900 zł. Rozchody pozostają na niezmienionym 

poziomie 980.000 zł. W wyniku wprowadzonych zmian, zmniejsza się roczny limit 

zobowiązań z tytułu nowych kredytów, do kwoty 4.356.434 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Radny Sławomir Czwal – sprzedaż majątku, znaczna kwota, jeżeli chodzi o Jeżowe – 

co to było na kwotę 10.000 zł? Odnośnie opracowania dokumentacji aplikacyjnej – 

chodzi o przygotowanie wniosku? Mówimy o kwocie 9.500 zł, przeniesionej 

z wydatków. Chodzi o sam wniosek - napisanie wniosku, czy o dokumentację 

drogową? Odnośnie zmniejszenia dotacji dla szpitala – czy to jest  pełna kwota zdjęta, 

czy to zadanie jeszcze zostaje? Jeżeli tak, to jaka kwota zostaje na tym zadaniu? 

 

 



24 
 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – sprzedaż majątku, 10.000 zł to jest 

majątek sprzedany w wyniku realizacji inwestycji termomodernizacji. Jeżeli chodzi 

o opracowanie dokumentacji aplikacyjnej, jest to złożenie wniosku aplikacyjnego. 

Odnośnie zmniejszenia dotacji dla szpitala, to jest pełna kwota zdjęta z tego zadania. 

 

Radny Sławomir Czwal – dlaczego napisanie wniosku aplikacyjnego zostało zlecone 

firmie zewnętrznej, a nie jest wykonywane przez pracowników wydziału? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – kwota 9.500 zł to nie jest tylko i wyłącznie 

opracowanie samego wniosku aplikacyjnego, tylko również studium wykonalności. 

Studium wykonalności jest takim dokumentem, który wymaga specjalistycznej 

wiedzy, zaangażowania, dokonania obliczeń ekonomicznych, analiz finansowych. 

Nie jesteśmy jeszcze w stanie sami wykonywać takich prac, jako wydział czy Powiat 

Niżański, tak jak to było zresztą we wcześniejszych latach. Co do studium 

wykonalności, nie przypominam sobie, aby pracownicy we własnym zakresie 

wykonywali studium wykonalności. Wniosek aplikacyjny, dla którego załącznikiem 

obowiązkowym nie jest studium wykonalności, co do zasady wykonujemy 

we własnym zakresie, ponieważ jest to dość proste. Nie jest to bardzo skomplikowana 

i wymagająca dużego zaangażowania, jeżeli chodzi o pracę, czynność i wykonujemy 

to sami. Jeżeli przygotowujemy dokumentację techniczną do Regionalnego Programu 

Operacyjnego, warunkiem złożenia kompletnego wniosku jest obowiązek przedłożenia 

z odpowiednimi załącznikami. Jednym z załączników jest opracowanie studium 

wykonalności. Jest to dokument, który zawiera różne analizy, ocenę sytuacji, 

ekonomiczną, finansową itd. Dokument ten liczy często ok. 60, 80 lub 100 stron. Jest 

to bardzo pracochłonne. Często posiłkujemy się w tym przypadku firmami 

zewnętrznymi. 

 

Radny Sławomir Czwal – jaka firma wykonywała tę dokumentację? 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Powiatu Starostwa Powiatowego 

w Nisku Jadwiga Maluga - Firma EUROGRANT Sp. z o.o. z Tarnowa. 

 

Nie zgłoszono innych uwag i zapytań,  w związku z czym Przewodniczący Rady Powiatu 

Niżańskiego Janusz Nawrocki  poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 16 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLII / 243 / 2017 

 
w sprawie zmian w budżecie Powiatu Niżańskiego (stanowi załącznik Nr 20 

do protokołu) 
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Ad. 15 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – przedstawiła projekt uchwały 

Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Powiatu Niżańskiego na lata 2017-2030 (stanowi załącznik Nr 21 do protokołu). 

Projekt uchwały obejmuje zmiany w dwóch załącznikach. Zaktualizowano załącznik 

Nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa, poprzez wprowadzenie poszczególnych zmian 

w budżecie, jakie miały miejsce do dnia dzisiejszego. W załączniku Nr 2 Wykaz 

przedsięwzięć zmieniono zakres realizacji w latach 2017 - 2018 projektu 

pn. Podkarpacki System Informacji Przestrzennej (PSIP). Zmieniają się kwoty 

wydatków majątkowych. Nie mamy już ich w 2017 r. W 2018 r. wydatki wchodzą 

w bieżące. Inny jest limit zobowiązań w 2018 r.: zwiększają się o kwotę 2.524.853 zł. 

Zwiększa się także zakres upoważnień, w związku z przesunięciem części wydatków 

na 2018 r.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego Janusza Nawrockiego 

dyskusji, nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 16 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLII / 244 / 2017 

 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2030 (stanowi załącznik Nr 22 do protokołu). 
 

Ad. 16 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – przedstawiła projekt uchwały 

Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie zabezpieczenia środków finansowych dla 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku 

na rok 2018 (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 23 do 

protokołu). 

W związku z decyzją Zarządu Województwa Podkarpackiego o wyborze wniosku 

pn. „Doposażenie SPZZOZ w sprzęt i aparaturę medyczną celem poprawy 

bezpieczeństwa i jakości udzielanych świadczeń zdrowotnych oraz poprawy 

dostępności do diagnostyki i nowoczesnych procedur medycznych”, złożonego do 

dofinansowania w ramach osi priorytetowej VI Spójność przestrzenna i społeczna 

Działanie 6.2.1 Infrastruktura ochrony zdrowia Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020, szpital zobowiązany jest 

zabezpieczyć wkład własny na realizację projektu. P.o. Dyrektor SPZZOZ w Nisku 

zwrócił się do Zarządu Powiatu Niżańskiego z prośbą o zabezpieczenie środków 
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finansowych w formie udziału własnego na realizację tego projektu, z uwagi na trudną 

sytuację finansową szpitala. Jest to wymóg do podpisania umowy o dofinansowanie. 

Jest to duży projekt, była o nim dzisiaj mowa, o wartości 6.569.360,71 zł. 

Wkład własny do zabezpieczenia przez powiat w 2018 r. to kwota 1.199.777.88 zł. 

Udział własny szpitala to kwota kosztów promocji, która zostanie poniesiona 

w bieżącym roku, w wysokości 12.870 zł.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Członek Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Bezpieczeństwa Publicznego 

Rady Powiatu Niżańskiego radna Małgorzata Sztaba-Cholewa – opinia Komisji 

jest pozytywna. 

 

Radny Jan Kowal – kiedy był temat sprawozdania z prac Zarządu Powiatu, Starosta 

mówił, że jednym z powodów tego, że kwota na którą szpital składał wniosek, 

jest tak niska (może tutaj jest to duża kwota, ale w stosunku do innych), było to, że nie 

ma pieniędzy. Nie było świadomości tej, że powiat będzie wspierał taką sytuację? 

Tak Starosta powiedział.  

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – nie powiedziałem tak. 

 

Radny Jan Kowal – tak zrozumiałem. Na szczęście jest to nagrane. 

Radny Sławomir Czwal zadał pytanie, dlaczego kwota jest tak niska – bo pewne rzeczy 

nie były przewidywane. Chodzi o to, czy p.o. Dyrektor miał świadomość tego? Moim 

zdaniem, cały czas sygnały z Rady, zarówno z jednej, jak i drugiej strony są takie, że 

powiat chce wspierać szpital.  Jest to jednoznaczne, jeżeli mieli wątpliwości. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – co do realizacji tego przedsięwzięcia, 

absolutnie powodem tego, że aplikowaliśmy jako szpital o taką kwotę, nie było to, że 

zastanawialiśmy się, czy będzie nas stać na finansowanie przez powiat wkładu 

własnego. Powiat, jak Państwo widzicie, jeżeli chodzi o tę uchwałę, praktycznie 

w pełni zabezpiecza środki na realizację tego projektu. Patrząc nawet z perspektywy 

większej kwoty, czy byłaby to kwota 10.000.000 zł, czy 10.000.000 zł plus wkład 

własny (maksymalny poziom dofinansowania wynosił 10.000.000 zł), nie było 

żadnego problemu. Wspominałem, bo rozmawialiśmy o tym. Głównym powodem 

(proszę słuchać całej mojej wypowiedzi) jest to, że były kryteria regulujące kwestię 

dotyczącą złożenia wniosku w ramach tego konkursu. W odniesieniu do tych 

kryteriów trzeba było tylko i wyłącznie wpisać sprzęt medyczny, który 

jest uwzględniany w kryteriach konkursowych. Nie wszystko jest możliwe 

do włożenia we wniosek o dofinansowanie. W tym sensie to powiedziałem. Może 

wspominałem, że wydawało się, że z punktu widzenia wkładu własnego jest to jakiś 

problem, ale wypowiedź zakończyłem stwierdzeniem takim, że dla powiatu nie jest to 

problem. Jeżeli byłaby większa kwota, również jako powiat uczestniczylibyśmy 

we wspieraniu szpitala, poprzez zabezpieczenie wkładu własnego nawet w większej 

kwocie. 
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Radny Sławomir Czwal – czy w związku z zakupem dodatkowego sprzętu - szkoda 

że nie ma p.o. Dyrektora SPZZOZ w Nisku, ponieważ pewnie odpowiedziałby na to 

pytanie bardziej szczegółowo – można liczyć na to, że będą świadczone dodatkowe 

procedury, których do tej pory nie było? Czy pojawią się nowe usługi w szpitalu? 

Czy będzie to jedynie wymiana sprzętu na urządzenia nowszej generacji? Czy będą 

dodatkowe dochody związane z realizacją tego zadania? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – p.o. Dyrektor odpowiedziałby na to pytanie 

w sposób precyzyjny, dzisiaj go nie ma. Usprawiedliwiał się, ponieważ uczestniczy 

w spotkaniu dyrektorów szpitali powiatowych z przedstawicielami samorządu 

województwa podkarpackiego i Narodowego Funduszu Zdrowia. Jest to spotkanie 

dwudniowe, w Lesku. Chciałby uczestniczyć w Sesji. Zawsze jest na Sesji, jeżeli 

temat dotyczy szpitala. Posiadam specyfikację sprzętu medycznego. Nie jestem 

w stanie dokładnie odpowiedzieć, czy będzie sytuacja taka, że w wyniku zakupu 

sprzętu będą świadczone nowe procedury, ale na pewno będą realizowane takie 

czynności medyczne, które do tej pory były realizowane albo w wąskim zakresie, albo 

praktycznie w ogóle ich nie było. P.o. Dyrektor wspominał, że laparoskopy, które 

są obecnie na stanie, nie pozwalają świadczyć takich usług medycznych 

i odpowiedzialność chirurga, który chciałby skorzystać z tego urządzenia, 

jest bardzo duża, co powoduje, że nie chcą oni wykonywać usług za pomocą tej 

aparatury medycznej, urządzeń. Podobnie laparoskop ginekologiczny. Czy zwiększą 

się procedury, nie jestem w stanie na to jednoznacznie odpowiedzieć. Poproszę, aby 

p.o. Dyrektor szczegółową informację odnośnie sprzętu przygotował i przekazał na 

najbliższym posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – w kontekście 

wypowiedzi Starosty i pytania, jakie padło od radnego, potwierdzam zdecydowanie 

słowa Starosty, ponieważ mieliśmy przypadek, kiedy ściągnięto wybitnego specjalistę 

(poręczali za niego Dyrektor i któryś z lekarzy), miała powstać szkoła laparoskopowa  

i takie wykonał zabiegi, narobił takiego bałaganu, że pierwsi pacjenci potraktowani 

przez niego laparoskopem, musieli przechodzić później skomplikowane leczenie 

w klinice w Lublinie. Popieram, rzeczywiście te urządzenia są bardzo dobre, ale musi 

być do tego również dobra kadra. 

 

Radny Sławomir Czwal – moją intencją było, abyśmy otrzymali konkretne 

informacje. Wydając 1.000.000 zł, ponieważ decydujemy o wkładzie własnym, dobrze 

byłoby, rozumiem że Dyrektor ma zaplanowane spotkanie, ale jest zastępca, osoby 

z kierownictwa szpitala mogące uczestniczyć w Sesji i dobrze byłoby, aby przy 

kolejnych decyzjach byli na posiedzeniu. Chyba dwóch dyrektorów nie wyjechało. 

Ktoś mógłby nam te informacje przekazać. Jesteśmy organem założycielskim szpitala, 

przeznaczamy pieniądze i dobrze byłoby szczegółowe informacje już uzyskać, tym 

bardziej że sytuacja szpitala najlepsza nie jest. Spotykamy się raz na kwartał 

i raz na kwartał ktoś mógłby przyjść i odpowiedzieć na konkretne pytania. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – spotykamy się 

częściej. 

 

Radny Sławomir Czwal – nie mówię o Sesjach nadzwyczajnych, które mają 

zamknięty charakter. 

 

Radny Andrzej Tofilski – w ramach uzupełnienia. Wczoraj uczestniczyłem w dwóch 

Komisjach. Mogę powiedzieć, że na pewno jest wymiana tomografu. Jest to spora 

kwota.  

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – 1.400.000 zł. 

 

Radny Andrzej Tofilski – aparat USG i inne urządzenia medyczne. To są duże 

kwoty. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – radny Andrzej Tofilski wspomniał o Komisji 

Zdrowia. P.o. Dyrektor SPZZOZ był wczoraj na Komisji. Radnego Sławomira Czwal 

nie było na Komisji wczoraj? 

 

Radny Sławomir Czwal – a Starosta był? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – pytam, czy radny był, ponieważ ta informacja 

została szczegółowo przedstawiona. 

 

Radny Sławomir Czwal – nie pytałbym drugi raz. Starosta zadaje pytanie, czy byłem. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – nie byłem na tej Komisji, to nie wiem - 

dlatego zadaję pytanie, czy był Pan. Gdybym był na Komisji, to bym się nie pytał, bo 

widziałbym Pana bądź też nie widziałbym Pana – to chyba normalne, prawda? Jeżeli 

chodzi o kwestię dotyczącą specyfikacji sprzętu medycznego, wygląda to następująco: 

tomograf komputerowy, aparat RTG przyłóżkowy, USG do centralnej pracowni, 

USG do oddziału anestezjologii, zestaw do ucyfrowienia, RTG, sprzęt oraz 

oprogramowanie systemowe IT, aparat anestezjologiczny, laparoskop - zestaw 

chirurgiczny, laparoskop ginekologiczny, artroskop, zestaw napędów ortopedycznych, 

zestaw narzędzi do mikrochirurgii ręki, łóżko do intensywnej terapii z wagą, respirator 

transportowy, monitor do ciągłych pomiarów hemodynamicznych, kardiomonitor, 

pompy strzykawkowe, pompy objętościowe, przenośny analizator biochemiczny, 

materace, aparat do ogrzewania płynów infuzyjnych, kardiomonitory na sale 

pooperacyjne, łóżka pooperacyjne, defibratory na sale pooperacyjne, pompy 

strzykawkowe na sale pooperacyjne, ssaki na sale pooperacyjne, aparat do 

kriochirurgii, kardiografy z telemetrią. Jest to zestaw aparatury medycznej w ramach 

projektu. Wymieniłem tylko, natomiast jest różna liczba sztuk urządzeń 

zakupywanych w ramach projektu. Może to obrazować, co będzie realizowane dzięki 

tym urządzeniom. Co najważniejsze, dzisiaj jest sytuacja taka, że sprzęt medyczny 

ulega w wyniku użytkowania częstemu serwisowaniu i w związku z tym jest potrzeba, 

aby wymieniać go jak najczęściej. To, że sprzęt wymieniany jest w ramach projektu, 



29 
 

to tylko dla nas określona korzyść, ponieważ nie musimy pełnej finansowej kwoty 

ponosić, tylko uzupełniamy wkład własny. Należy tę uchwałę poprzeć. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – radnemu chodziło 

o to, czy w związku z tym zakupem będzie poszerzenie oferty przez szpital. 

Poprosimy p.o. Dyrektora, aby na kolejnej Sesji się wypowiedział.  

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – powiedziałem, że nie jestem w stanie tej 

odpowiedzi szczegółowo udzielić. Na najbliższą Komisję Zdrowia, na posiedzenie 

której wszyscy radni otrzymali dzisiaj zaproszenie – poproszę, aby p.o. Dyrektor to 

przekazał. Nie jestem osobą posiadającą niesamowitą wiedzę medyczną, aby to 

wszystko szczegółowo przedstawić.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – nie mniej jednak 

taką odpowiedź chcielibyśmy usłyszeć odnośnie poszerzenia i podniesienia poziomu 

usługi.  

 

Radny Sławomir Czwal – może być na Komisji. 

 

Radny Gabriel Waliłko – stoimy przed dylematem podjęcia decyzji o wsparciu 

finansowym dla naszego szpitala w kwocie prawie 1.200.000 zł, ale jesteśmy 

traktowani niepoważnie, dlatego że nie może mi kolega radny czy koleżanka radna 

mówić, co zostanie zakupione czy Starosta  przeczyta. Wszystko się zgadza, ale 

podmiot, wobec którego jesteśmy organem założycielskim jako powiat, powinien ktoś 

reprezentować. Podnosząc rękę za tą uchwałą, jak wygląda na dzień dzisiejszy, 

przykładowo za trzy kwartały, sytuacja finansowa szpitala? Czy zmniejsza się, 

czy brnie dalej w zadłużenie? Jak wygląda zwrot funduszy świadczeń socjalnych dla 

załogi, która zadeklarowała w planie naprawczym odstąpić od świadczeń na dwa lata? 

To wina Przewodniczącego Rady, ponieważ organizuje dzisiaj Sesję i przygotowując, 

wysyłając materiały, powinien zażądać od Starosty, aby kierownik jednostki lub jego 

reprezentant, przedstawiciel był. Takie odrzucanie: „będzie Komisja”, „byłeś na 

Komisji” albo „nie byłeś na Komisji” – Sesja Rady Powiatu jest tym ciałem, Komisja 

jest tylko pomocniczym organem Rady Powiatu. Możemy na Komisji być, ale nie 

musimy. Zresztą pamiętam, na początku tej kadencji, Przewodniczący Rady się 

zobowiązywał, że będziemy teraz częściej, bo tak nie było, robić, patrzeć itd. 

Szanujmy się. Nie wymyślamy niczego, nie mówimy złośliwie, tylko podejmując taką 

decyzję… Pytanie trzecie. Jak będzie wyglądała sytuacja szpitala, od dnia 

1 października 2017 r.? Wchodzi w życie ustawa o sieci szpitali. Jakie to ma znaczenie 

dla szpitala, co mamy więcej? Czy zmniejszą się kolejki do specjalistów w tym 

szpitalu zatrudnionych? Pewnie nie uzyskamy odpowiedzi. Proszę więc na przyszłość, 

jeżeli już bez materiału na piśmie, bo z tym też nieraz różnie bywa, aby referować nie 

przez radnych, tylko przez osobę odpowiedzialną. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – jeżeli chodzi 

o zwrot funduszu świadczeń pracownikom, to w punkcie Wolne wnioski i informacje 

przedstawię żądanie Związków Zawodowych przy SPZZOZ w Nisku, skierowane 

do p.o. Dyrektora. Nie mniej jednak, z powodu nieobecności dzisiaj p.o. Dyrektora 

i nikogo ze szpitala, do tematu wrócimy, ponieważ byłem jednym z adresatów tego 

pisma, tak jak i wszyscy Państwo. Przedstawię to dzisiaj, nie mniej jednak, 

dyskutowanie o tym tylko i wyłącznie w naszym gronie, bez obecności p.o. Dyrektora, 

który zna dokładnie sytuację szpitala i jego możliwości, przynajmniej 

w zakresie terminu i wysokości wypłat tych świadczeń, byłoby bezcelowe. 

Jeżeli chodzi o p.o. Dyrektora, wiadomo że go dzisiaj nie ma, mogę tylko ubolewać, 

że p.o. Dyrektor nie przyszedł, a również nie przysłał nikogo w swoim zastępstwie. 

Sądzę, że w następnych przypadkach, kiedy będziemy podejmować tak ważne dla 

szpitala decyzje, na pewno ktoś z kierownictwa szpitala się pojawi. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – muszę odpowiedzieć, bo radny Gabriel Waliłko 

to trochę „mistrz wrzutek”. Lubi czasem wrzucić jakieś trzy zagadnienia, 

niekoniecznie spójnie powiązane z tematem, który jest omawiany. Do funduszu 

świadczeń socjalnych odniosę się później, ponieważ Przewodniczący Rady 

powiedział, że będzie to w punkcie: Wolne wnioski i informacje. Po pierwsze, 

czy radny Gabriel Waliłko otrzymał materiały na Komisję Zdrowia? 

 

Radny Gabriel Waliłko – tak. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – gdyby Pan zerknął, jest między innymi 

informacja: Omówienie sytuacji Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów 

Opieki Zdrowotnej w Nisku w związku z wejściem w życie ustawy o tzw. sieci 

szpitali. Jest pierwszy miesiąc funkcjonowania sieci szpitali i dopiero to jest ten 

moment, kiedy o tym trzeba rozmawiać. Do tej pory było to w zamyśle, nie było 

skonkretyzowane, dlatego jest temat i proszę takich wrzutek nie robić, bo to nie 

w porządku. Co do obecności p.o. Dyrektora – jeżeli dzieją się ważne sprawy 

dotyczące służby zdrowia i nie byłoby na spotkaniu dyrektorów szpitali powiatowych 

p.o. Dyrektora SPZZOZ w Nisku i coś by nas ominęło, czegoś nie usłyszelibyśmy – co 

jest ważniejsze? Proszę zauważyć, że p.o. Dyrektor jest praktycznie na każde nasze 

zawołanie. Zawsze jest. Nie ma tylko i wyłącznie stawiać się przed majestatem 

radnego, bo radny chce dwie czy trzy informacje usłyszeć. P.o. Dyrektor ma wiele 

innych ważnych obowiązków i jeżeli jest raz uzasadniona jego nieobecność na Sesji, 

ponieważ wyjeżdża na ważne spotkanie dyrektorów, między innymi dotyczące 

nadwykonań, to wolę, aby pojechał i rozmawiał z Dyrektorem NFZ na temat 

nadwykonań, a nie tutaj te informacje nam przekazywał, które równie dobrze może 

przekazać w formie pisemnej czy na kolejnym spotkaniu, czy nawet indywidualnie 

możemy się do tego tematu odnieść. Możemy zwrócić się na piśmie do p.o. Dyrektora, 

aby szczegółowe informacje przedstawił. Jeżeli chodzi o to, jak wygląda sytuacja 

za trzy kwartały br. – trochę lepiej niż w 2016 r. Tendencja jest spadkowa. Na koniec 

trzeciego kwartału mamy do zapłaty nadwykonań na kwotę ok. 1.500.000 zł. Jeżeli 

chcemy, aby p.o. Dyrektor cały czas był – będzie, bo przecież jesteśmy organem 

założycielskim i mamy prawo oczekiwać informacji, ale bądźmy wyrozumiali. 
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Nieraz są sytuacje takie, gdzie trzeba odnieść się do tego, co jest jeszcze innym 

zakresem, niż tylko zakres dotyczący realizacji tematyki Sesji Rady Powiatu, bo tak 

nieraz bywa w życiu, funkcjonowaniu każdej instytucji.  

Radny Sławomir Czwal – podejmujemy uchwałę o zobowiązaniu w wysokości 

1.000.000 zł. Skoro nie ma p.o. Dyrektora (przecież nikt nie mówi, że ma to być 

Dyrektor), mógłby być ktoś inny. Zwracamy uwagę, że dobrze byłoby, aby nie czytał 

to Starosta, tylko Dyrektor ds. Medycznych - osoba, która, można sądzić, ten sprzęt 

wybierała, który jest potrzebny, podejmowała te decyzje – o tym mówimy. 

Kompletnie nie rozumiem uniesienia czy wzburzenia Starosty, że pytamy 

o informacje, które powinny zostać nam podane. Tak samo można było załącznik, 

który Starosta posiada, dołączyć do projektu uchwały. Prosimy po prostu o informacje, 

dostęp do informacji. Wolimy je mieć z pierwszego źródła, niż z trzeciego, a później 

Starosta na Sesji będzie opowiadał, że „ktoś coś nie chce, ktoś chce”. Chcemy 

wiedzieć i po prostu te informacje przekazywać. Starosta ukrywa to, jakby tylko dla 

siebie. Rada podejmuje tę uchwałę, my będziemy podejmowali tę uchwałę – stąd 

prośba o to, aby następnym razem (popieram tutaj Przewodniczącego Rady), aby ktoś 

ze szpitala tę informację nam przekazał. Jest tam mnóstwo kompetentnych osób, które 

tę informację mogły przekazać. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – nie do końca się rozumiemy. Nie upieram się, 

żeby nie przekazać informacji. Trzeci raz powtórzę, że nie jestem w stanie tej 

informacji przekazać. Po drugie, nie odnoszę się do innego zakresu, tylko do 

nieobecności p.o. Dyrektora i proszę o wyrozumiałość w kontekście jego dzisiejszej 

nieobecności.  

 

Radny Sławomir Czwal – jest Wicedyrektor, mnóstwo innych osób, które pracują 

w szpitalu, prawie 500. 

 

Radny Gabriel Waliłko - ad vocem do Starosty, takie mam prawo i przywilej jako 

radny, że mogę mówić i oceniać, tak jak ja uważam. Starosta nie musi się z tym 

zgadzać – to też jest Starosty przywilej. Starosta nie może zabronić o to pytać, 

oceniać. To, że oceniam niektóre rzeczy tak, jak oceniam, to jest wyłącznie moje 

prawo i mnie za to rozliczą wyborcy. Jak Starosta posługuje się argumentem: dostał 

Pan materiały – dostałem dzisiaj, ale się nie zapoznałem, będzie taki punkt, 

ale ja dzisiaj muszę podnieść rękę i zagłosować „za” kwotą 1.000.000 zł dla szpitala. 

To niepoważnie wygląda. To, co powiedział Przewodniczący Rady, jeżeli robimy 

Sesję raz na trzy miesiące, nie mamy takiej informacji, to rodzą się pytania 

i wątpliwości. Nie ma co dyskutować, tylko powiedzieć, że następnym razem 

będzie, Przewodniczący Rady dopilnuje. Mam prawo pytać, krytykować i oceniać, 

i tego proszę mi nie zabierać. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – nie odbieram radnemu prawa do zadawania 

pytań i krytykowania. To jest prawo radnego, proszę sobie z tego prawa korzystać. 

Proszę tego nie odnosić do mnie, że coś radnemu zabieram, bo absolutnie tego nie 

robię. To, że celowo radny manipuluje albo wprowadza w błąd – przykład był na 

dzisiejszej Komisji, gdzie naskoczył Pan na mnie i pracowników obsługi, że nie 
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przygotowany został pewien materiał w wersji pisemnej, co okazało się później, 

że nigdy nie był przygotowywany, zawsze był w wersji ustnej. Proszę nie wywierać 

presji swoją postawą czy charakterystyczną wypowiedzią. 

 

Radny Andrzej Tofilski – muszę jednoznacznie powiedzieć, obronić p.o. Dyrektora 

SPZZOZ w Nisku. Wczoraj uczestniczyłem w posiedzeniach trzech Komisji. 

Pierwsza była Komisja Zdrowia, rozpoczęła się o 9.30. Trwała dwie i pół godziny. 

P.o. Dyrektor był cały czas dostępny, wypowiadał się na wszystkie tematy, można 

było wiele się dowiedzieć. O godz. 16.00 była Komisja Budżetu i Administracji, 

w której również uczestniczył p.o. Dyrektor i dobitnie wszystko przekazał. Przepraszał 

wszystkich radnych, że dzisiaj go nie będzie, ale jest spotkanie dyrektorów 

szpitali powiatowych z Podkarpacia i musiał pojechać. Zgadzam się z radnym 

Sławomirem Czwal, że mógłby być zastępca, ale może pewnych rzeczy nie mógłby 

tak wyartykułować, jak wczoraj dobitnie powiedział do p.o. Dyrektor Roman Ryznar. 

 

Jan Kowal – zrobiło się emocjonująco. Sprawa jest bardzo ważna. Fajnie, 

że zostaliśmy wszyscy zaproszeni na tę Komisję. Tam są materiały. Zaczynaliśmy to. 

Proszę się nie dziwić. Radny Gabriel Waliłko powiedział tylko, że chcielibyśmy zadać 

także inne pytania i byłaby na to szansa, natomiast rzeczywiście mamy złe 

doświadczenia z przekazywaniem informacji na te tematy. Rozumiem, że po to jest 

Komisja, aby plan naprawczy był do pracy. Przerzuciłem to i nie wiem, czy zostały już 

uwzględnione dane związane z siecią szpitali, ale to się pewnie na Komisji wyjaśni, 

dlatego że wygląda to na papierze „tak sobie”. Dobrze, że jest, tylko prośba, także sam 

do siebie, bo czasem też reaguję emocjonalnie - abyśmy przy tej ważnej rzeczy byli 

mniej emocjonalni. Taka rzecz, że nikt nie przyszedł ze szpitala, chociażby tylko 

po to, aby tutaj usiadł - wyglądałoby to trochę poważniej i być może aż takich emocji 

nie byłoby. 

 

Radny Sławomir Czwal – Starosta precyzyjnie uciekł od tematu poruszonego przez 

radnego Gabriela Waliłko. Wcześniej, kiedy mówiliście Państwo o stracie z 2016 r., 

był hurra optymizm, że udało nam się zahamować wzrost i już jest lepiej. Lepiej 

rzeczywiście było tylko nieznacznie, ponieważ ta różnica nie była spora, prawie 

-2.000.000 zł straty. Kieruję precyzyjne pytanie: jaka jest strata za trzy kwartały? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – ok. -2.400.000 zł. 

 

Nie zgłoszono innych uwag i zapytań,  w związku z czym Przewodniczący Rady Powiatu 

Niżańskiego Janusz Nawrocki  poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 16 głosami „za”  

podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XLII / 245 / 2017 

 
w sprawie zabezpieczenia środków finansowych dla Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku na rok 2018 
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(stanowi załącznik Nr 24 do protokołu) 
 

Ad. 17 

 

Radny Sławomir Czwal – ponowię swoje pytanie, ponieważ do tej pory Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych w Nisku nie udzielił mi odpowiedzi, chociaż co najmniej 

trzykrotnie o to pytałem. Zwracam się z prośbą o udzielenie odpowiedzi przez 

Starostę, czy Zarząd Powiatu. Chodzi mi o poprawę bezpieczeństwa na skrzyżowaniu 

ul. Długiej z ul. Rzeszowską w Nisku. Jest tam teren należący między innymi do 

gminy. Może jest szansa poszerzenia lub zmiany w inny sposób. Zwracam się z prośbą 

o zajęcie się tematem i ustosunkowanie się do tego. Powtarzam też sprawę, ponieważ 

sądziłem, że Dyrektor zajmie głos w sprawie związanej z dworcem, skrzyżowaniem 

w Nisku na wysokości dworca. Tam jest rzeczywiście ogromny problem. 

Jest po prostu chaos. Na małym odcinku mamy trzy skrzyżowania. Jest mnóstwo osób 

rano uczęszczających do szkoły. Proszę przejechać tamtędy, zobaczycie Państwo, 

jak to wygląda. Zwracam się z prośbą o uporządkowanie, wejście w kontakt 

z Burmistrzem i rozwiązanie problemu dworca czy w ogóle wykonanie dworca, 

dlatego że jest tam po prostu niebezpiecznie. Jest 5 lub 6 przystanków na małym 

odcinku. Kiedy staną dwa samochody, ciężko jest przejechać. Zwracam się z prośbą 

do Dyrektora, aby sprawdził, jak wygląda sytuacja. Jest problem z zaparkowanymi 

autami osób, które dojeżdżają na dworzec. Kierowcy autobusów, którzy podjeżdżają, 

zawracają, wielokrotnie dochodzi do zdarzeń, kolizji. Proszę o zajęcie się tematem, 

ponieważ jest to bardzo newralgiczny punkt w Nisku. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – co radny rozumie pod pojęciem: „wykonanie 

dworca”? 

 

Radny Sławomir Czwal – Burmistrz ma koncepcję związaną z wykonaniem dworca. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – niech wykona. 

 

Radny Sławomir Czwal – jest to teren powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – wejdziemy z nim 

w porozumienie. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – chodzi o inwestycję wykonania dworca, tak? 

Nie rozumiem tego stwierdzenia: „wykonanie dworca”. 

 

Radny Sławomir Czwal – tak. Wykonanie dworca autobusowego, przebudowy 

przystanków, które mamy. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – uważam, że 

jedyne, co na dzień dzisiejszy można zrobić szybko i skutecznie, aby ograniczyć te 

zagrożenia, to zakazać parkowania dla samochodów na całej długości tej zatoki. 

Parkują tam samochody osobowe. 
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Radny Sławomir Czwal – nie mówię o sposobie rozwiązania. Jest Pan specjalistą 

drogowcem, Dyrektor również, więc nie chcę wchodzić w niczyje kompetencje. 

Mówię, że tam po prostu jest problem. Cieszę się, że rozwiązaliśmy problem 

z wjazdem do starostwa. Kolejne dwa pytania dotyczą lasów. Za naszej kadencji 

rozwiązaliśmy umowę z lasami niepaństwowymi i obsługę przejęliśmy 

od Nadleśnictwa Rozwadów. Czy są jakieś plany, czy ta struktura wygląda tak samo? 

Czy są jakieś plany, decyzje podjęte przez Starostę, dotyczące zmiany 

funkcjonowania? Jeżeli tak, to w którą stronę to idzie? Ponadto wniosek do Starosty 

i Zarządu – w związku z pojawiającymi się informacjami o nieprawidłowym 

naliczaniu godzin w jednej ze szkół, zwracam się z prośbą o wysłanie audytora, aby 

sprawdził, czy właściwie są naliczane i odprowadzane składki dla nauczycieli. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – gdzie konkretnie? 

 

Radny Sławomir Czwal – w Regionalnym Centrum Edukacji Zawodowej w Nisku. 

Jeżeli okaże się, że są nieprawidłowości, a nauczyciele informują (jest to informacja 

dosyć znana w gronie i sądzę, że nie jest Państwu obca) – proszę o kontrolę minionego 

roku szkolnego, ponieważ może to wiązać się z art. 30 Karty Nauczyciela, naliczaniem 

ZUS itd. Pojawiają się informacje o tym, że niektórzy nauczyciele nie mieli 

policzonych czy niewłaściwie policzono nawet do 50 godzin. Proszę o sprawdzenie, 

jeżeli to się potwierdzi, także poprzedniego roku szkolnego. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – proszę doprecyzować, kontrola czy audyt? 

 

Radny Gabriel Waliłko – audyt jest kontrolą. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jest osoba przeprowadzająca kontrolę i osoba 

przeprowadzająca audyty. 

 

Radny Sławomir Czwal – proszę sobie wybrać, co Panu bardziej pasuje. 

 

Radny Gabriel Waliłko – zwracam się z prośbą do Przewodniczącego Rady, 

aby zanim podpisze protokół - bo jest to przywilej i obowiązek Przewodniczącego - 

sprawdził, jakie padły ustalenia i kto do czego został zobowiązany. Na wiele kwestii, 

padających wniosków ustnie, nie otrzymuję odpowiedzi pisemnych, chociaż niektórzy 

się zobowiązali. Proszę o to Przewodniczącego Rady, ponieważ jest to ważne. Nie jest 

powiedziane, że wszystko musimy pisać. Jeżeli ktoś podaje, że odpowie, 

to powinienem tę odpowiedź dostać. Po drugie, zapytam, jeżeli na ręce 

Przewodniczącego są kierowane pisma do Rady Powiatu, to tylko do 

Przewodniczącego, czy do Rady? Jeżeli do Rady, to dlaczego nie są na bieżąco 

przekazywane do radnych? Radni pewnie nie mają, ja zwróciłem się z prośbą o pismo, 

które podano do Rady Powiatu, przekazano na ręce Przewodniczącego Rady dnia 

6 lipca br. Dnia 15 lipca br. mieliśmy Sesję Rady Powiatu Niżańskiego i nie 

otrzymaliśmy. Nie wiem też dzisiaj, były terminy odpowiedzi przez p.o. Dyrektora 

SPZZOZ w Nisku. Powinien udzielić odpowiedzi również tym organom, którym 

podano do wiadomości. To samo jest ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
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za pierwsze półrocze. Organ ma obowiązek przekazać do 31 sierpnia organowi 

stanowiącemu, a obowiązkiem Przewodniczącego jest przekazać. Jeżeli Sesja 

odwlecze się tak, jak teraz, powinniśmy to dostać oddzielnym pismem, listem i koniec. 

Taka jest prawda. Dzisiaj można powiedzieć, że Przewodniczący Rady z ustawowego 

obowiązku się nie wywiązał. To jest taka organizacyjna Sesja. Zarząd przekazuje 

Przewodniczącemu i jak nie ma Sesji przez miesiąc, proszę nam to wysłać, mamy 

okazję przygotować się, przejrzeć itd. Tak było praktykowane i jest. Przekazane na 

ręce Przewodniczącemu, a  ten przesyła dalej. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – rozumiem, że 

chodzi o pismo Związków Zawodowych przy SPZZOZ w Nisku w sprawie wypłaty 

zaległych świadczeń pracowniczych. Z pełną świadomością dzisiaj na Sesji podzielę 

się z Państwem tą wiadomością. Oczywiście, można było to wysłać. Nie wiem, kto 

jaki zrobiłby sobie z tego użytek, nie mniej jednak sądzę, że trzeba patrzeć 

na to w logiczny sposób, aby wszystko, co robimy, miało sens i aby z tego coś 

konkretnego wynikało. Gdyby na Sesji był p.o. Dyrektor SPZZOZ w Nisku lub 

Zastępca Dyrektora, mógłby się ustosunkować do pisma i miałoby to sens. Pomimo, 

że dzisiaj nikogo nie ma, w następnym punkcie odczytam to pismo, aby każdy 

wiedział, że takie wpłynęło. Nie mniej jednak, i tak działania w tym kierunku, 

wyjaśnienia prawdopodobnie nastąpią na następnej Sesji lub poszerzonej Komisji 

Zdrowia, gdyby taka się w okresie międzysesyjnym odbyła. Jeżeli uważacie Państwo, 

że z tego tytułu coś wydarzyło się nie tak, że od razu nie porozsyłałem tego pisma 

do Państwa, wstrzymałem jakieś Państwa działania w tym zakresie i stracili na tym 

pracownicy – może gdybyście w tym czasie otrzymali to pismo (przynajmniej 

niektórzy), wykonalibyście tam pewne działania i w związku z tym pracownicy 

otrzymaliby te pieniądze – mogę tylko tych pracowników za to przeprosić. Jeżeli jest 

takie życzenie, aby pisma kierowane do nas, czy tylko do naszej wiadomości 

błyskawicznie Państwu przekazywać, już dzisiaj poproszę Panią z Biura Rady, 

aby te pisma na Państwa ręce przekazywać, abyście mogli działać jako radni. Jeżeli 

uważacie, że tak powinno być, mogę tylko przeprosić, ale uważam, że nikomu nie 

stała się krzywda z tego powodu. Pewne działania jako radnych są przed nami 

i będziemy je podejmować, aby doprowadzić do dobrego zakończenia tego problemu 

i aby ludzie na te pieniądze wreszcie się doczekali. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jeżeli chodzi o strukturę funkcjonowania, 

koordynowanie i obsługę gospodarki leśnej, na ten moment nie jestem jeszcze w stanie 

odpowiedzieć, jak będzie wyglądała sytuacja. Co do zasady, zmian nie planujemy. 

Na ten moment jedna zmiana jest przewidywana, a wynika z faktu wejścia w życie 

ustawy o prawie wodnych i w związku z tym pracownicy Starostwa Powiatowego 

w Nisku odpowiedzialni za kwestie dotyczące całej sfery stosunków wodnych, 

tj. Pani Katarzyna Żak i Pan Jan Mazur zostali zadeklarowani, że oboje 

najprawdopodobniej mogą zostać z dniem 1 stycznia 2018 r. pracownikami 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie i mogą przejść do tej instytucji. 

Natomiast z Naczelnikiem Wydziału Ochrony Środowiska rozważamy możliwość, 

aby obsługę gospodarki leśnej na terenie Nadleśnictwa Biłgoraj prowadził nasz 
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pracownik, Pan Jan Mazur. Takie są zamysły. Szczegóły, pozostałe informacje 

dotyczące tej kwestii będę mógł przekazać, kiedy sprawa będzie przesądzona. 

 

Radny Gabriel Waliłko – rozumiem, że na dzień dzisiejszy żadnych kroków 

formalno-prawnych w zakresie lasów, zmiany obsługi lasów prywatnych 

Zarząd Powiatu i Starosta nie podjął? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – oprócz Nadleśnictwa Biłgoraj. 

 

Radny Sławomir Czwal – rozumiem, że w tej chwili będziemy prowadzili obsługę 

dwóch Nadleśnictw: Rozwadów i Biłgoraj? Pozostałe będą zlecone nadleśnictwom. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – nie: „w tej chwili”, tylko ewentualnie 

od 1 stycznia 2018 r. 

 

Nie zgłoszono innych interpelacji i zapytań. 

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – radni 

w materiałach na Sesję otrzymali odpowiedź na zapytanie złożone przez radnego  

Andrzeja Tofilskiego dnia 25 września 2017 r. (stanowi załącznik Nr 25 do protokołu). 

Czy jest potrzeba odczytania odpowiedzi na w/w zapytanie? 

 

Radni nie wyrazili potrzeby odczytania odpowiedzi na przedmiotowe zapytanie. 

 

Ad. 19 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – odczytał pismo 

Związków Zawodowych przy Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Nisku z dnia 5 lipca 2017 r. (stanowi załącznik Nr 26 do protokołu). 

Zauważam, że na to wyrzeczenie pracownicy zgodzili się sami, tak jak stwierdzono 

w tym piśmie. Uważam, że pracownicy (nie Związki Zawodowe), którzy kiedyś 

zgodzili się, mogliby zwrócić się oficjalnie jako pracownicy czy przedstawiciele 

pracowników (niekoniecznie Związki Zawodowe) z tym, aby po prostu usiąść 

i rozmawiać o zwrocie świadczeń z poprzednich lat. Trudno powiedzieć w tej chwili, 

ponieważ nie ma przedstawiciela szpitala, na jakie zwroty, w jakim czasie, w jakiej 

wielkości byłoby w tej chwili szpital stać, bez uszczerbku dla ważnych zadań przez 

niego wykonywanych. Moja propozycja jest taka, jeżeli nie chcecie Państwo czekać 

do następnej Sesji, aby Zarząd zwrócił się do p.o. Dyrektora szpitala, aby wspólnie 

z załogą, może w obecności przedstawiciela organu założycielskiego, podjęli wspólne 

ustalenia w jaki sposób, w jakim czasie te środki będą zwracane, abyśmy na następny 

raz wiedzieli, co w tej sprawie zostało zrobione. Trudno, abyśmy tutaj coś 

proponowali, ponieważ nie mamy znajomości wielu spraw. 
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Starosta Niżański Robert Bednarz – wiedząc, że p.o. Dyrektora SPZZOZ w Nisku 

nie będzie na Sesji oraz o tym, że Przewodniczący Rady będzie ten temat poruszał, 

przynajmniej w postaci odczytania tego pisma – zwróciłem się z prośbą 

do p.o. Dyrektora SPZZOZ w Nisku o przygotowanie informacji, jak wygląda 

ta sytuacja. Pisma oczywiście dotarły do wiadomości Starosty. Spotkałem się 

z delegacją Związków Zawodowych i na ten temat rozmawialiśmy. Wobec tej 

delegacji zobowiązałem się, że tę kwestię p.o. Dyrektorowi przekażę i poproszę o to, 

aby podjąć działania związane z wypłatą Funduszu Świadczeń Socjalnych. 

P.o. Dyrektor przedstawił odpowiedź zwrotną, rozmawialiśmy na ten temat. 

P.o. Dyrektor przekazał informację, że ustalone zostały zasady wypłaty Funduszu 

Świadczeń Socjalnych. Zostały one wypracowane z Przedstawicielami Związków 

Zawodowych i fundusz ten będzie wypłacany adekwatnie do możliwości finansowych 

szpitala w danym miesiącu. Ponadto, w proces rozdysponowania Funduszu Świadczeń 

Socjalnych włączone zostały Związki Zawodowe, a szczegółową informację 

dotyczącą tego, jak to wygląda, poproszę p.o. Dyrektora, aby przedstawił na 

najbliższym posiedzeniu Komisji Zdrowia, na które wszyscy radni otrzymali 

zaproszenie. 

 

Radny Henry Siek – sytuacja w szpitalu wcale nie jest dobra, ponieważ na zadane 

wczoraj pytanie p.o. Dyrektorowi, jakie są zobowiązania wymagalne – z kwoty    

1.400.000 zł za I półrocze wzrosły do 1.900.000 zł.  Jak szacuję, dobrze będzie, jak 

strata nie będzie wyższa niż w roku ubiegłym. Takie ogólne odpowiedzi, że się 

zastanowimy, popatrzymy, mnie nie satysfakcjonują. Trzeba podjąć konkretne 

działania. Chcielibyśmy też dowiedzieć się więcej na temat wymagalnych 

zobowiązań. Jest już 1.900.000 zł. Jeżeli są wymagalne, to trzeba płacić, bo będą 

odsetki, kary. 

 

Radny Sławomir Czwal – Przewodniczącemu Rady chyba nie do końca jest znany 

temat. Jak wcześniej rozmawialiśmy z pracownikami, kiedy było zawierane 

porozumienie, sprawa nie dotyczy zapłacenia od 2015 r., tylko bieżącego wypłacania. 

Pracownicy wnieśli już swój wkład i nie chcą rozliczeń za lata 2015-2016, 

tylko mówią o terminowym wypłacaniu świadczeń bieżących, zgodnie z zawartym 

porozumieniem. Przypomnę, że w wyniku referendum przeprowadzonego w szpitalu, 

tylko jedna osoba opowiedziała się za takimi ograniczeniami. Reszta pracowników 

sprzeciwiła się temu. To, co zrobiły związki zawodowe, to ich decyzja i one wyraziły 

zgodę na takie porozumienie. Kiedy było przeprowadzane to referendum, tylko jedna 

osoba poparła zabranie funduszu socjalnego. Stąd pracownicy są zdeterminowani do 

tego, że skoro zawiesili na dwa lata wypłatę tych funduszy (miały one wejść 

w podwyżki, zostać przesunięte w inny segment kosztów - nie do końca, sądząc po 

tym piśmie, zostało to zrealizowane), chcą na bieżąco otrzymywać fundusz socjalny. 

Dotyczy to bieżących spraw. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – prawnikiem nie 

jestem, ale uważam, że skoro komuś zabiera się świadczenia, które mu się należą, to 

nie: głosowanie zbiorowe, tylko: indywidualna sprawa każdego z pracowników.  
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Radny Gabriel Waliłko – w kwestii formalnej: po to są związki zawodowe, aby 

reprezentowały swoich członków, ale również osoby, które nie są zrzeszone. Zostało 

zawarte porozumienie, negocjacje ze związkami i związki przekonały członków do 

podpisania. Jeżeli mówimy o bieżących zobowiązaniach, to nie trzeba negocjować, 

tylko wypłacić albo zawrzeć ugodę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – wypłata świadczeń 

to sprawa wyjątkowo indywidualna i nikt za nikogo nie może decydować, czy jakieś 

zbiorowe decydowanie. 

 

Radny Sławomir Czwal – Związki Zawodowe były do tego uprawnione, Dyrektor 

zawarł z nimi porozumienie, dotyczące wypłaty świadczeń za dwa lata. Było to 

realizowane zgodnie z prawem. Takie prawo jest u nas ustanowione, w razie czego 

można je zawsze wieczorem zmienić, jeżeli jest taka potrzeba. To się zdarza teraz. 

Chodzi o 2017 r. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – mówię o bieżącym 

roku. Te pieniądze powinny być wypłacane. W tej chwili dyskutujemy sobie o tych 

sprawach, nie mając przedstawiciela ze szpitala. Starosta powiedział, że informacja 

od p.o. Dyrektora jest taka, że te pieniądze będą sukcesywnie, comiesięcznie 

wypłacane, tylko w zależności od sytuacji szpitala. To jest trochę niebezpieczne 

stwierdzenie, ponieważ w pewnym momencie sytuacja szpitala może być taka, że tych 

środków nie będzie wypłacał i tutaj zacznie się problem. Dobrze byłoby 

z p.o. Dyrektorem w tej sprawie się spotkać. Jeżeli nie ma Sesji, Starosta mówił 

o Komisji – jeżeli na posiedzenie Komisji większość radnych przyszłaby, można 

byłoby o tej sprawie porozmawiać. Nie będziemy podejmować uchwał, ale opinie, 

sugestie można będzie wyrażać. Większość pracuje, nie ma nienormatywnego czasu 

pracy, dlatego kieruję prośbę, aby takie ważne Komisje, na które zaprasza się 

wszystkich radnych, odbywały się po godzinach pracy. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jest tak. Komisja jest o godz. 15.30. 

 

Radny Sławomir Czwal – jeszcze jedna uwaga. Nie wiem, czy na tę Komisję będą 

zaproszone związki zawodowe czy nie, natomiast abyśmy znowu nie stanęli przed 

sytuacją, że zorganizowana została Sesja nadzwyczajna w tej samej sali i aby się nie 

okazało, że znowu jest za mało miejsca albo nie da się tam wejść. Przypominam, 

że Komisja została zwołana w starostwie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – osoba, która 

zwoływała tę Komisję, powinna sobie dostosować tę salę do zaproszonych gości na tę 

Komisję. 

 

Radny Gabriel Waliłko – na Sesję i Komisję może przyjść każdy mieszkaniec 

powiatu. Trzeba stworzyć warunki. Mamy lokale w powiecie, w szkołach obok 

i po co się cisnąć. To nie jest tak, że przychodzą tylko zaproszeni. Będzie temat 
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ciekawy, może przyjdą przedstawiciele i pracownicy szpitala. Niech posłuchają. 

Nie bójmy się zapewnić miejsca,  aby usiedli. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – nie jestem 

zwolennikiem ukrywania, kamuflowania spraw, ale z drugiej strony, czasami 

im bardziej sprawy są drażliwe, tym lepiej radzi się w mniejszym gronie. Nie mówię, 

żeby na siłę kogoś spraszać, ponieważ czasami mam wrażenie, że ktoś doprasza gości, 

dodatkowo. Może to tylko moje złudzenie. 

 

Nie zgłoszono innych wniosków i informacji. 

 

Ad. 20 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki o godz. 16 
20 

dokonał 

zamknięcia obrad XLII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. 
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